
کردند؟ سیاسی  را  واکسن  کسانی  چه 

جان هایی و  واکسن  سیل 
نیست دیگر  که   

طی مراسمی با حضور استاندار، اعضای شورای شهر و نمایندگان مردم در مجلس انجام شد:

 معارفه شهردارِ 
جوان جهان شهر
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با سلام خد مت امام عصر)عج(

غلط؟ یا  صحیح  برنج؛  واردات  ممنوعیت 
است مانده  بنادر  در  برنج  تنُ  ۷۰هزار  برنج  واردکنندگان  انجمن  گفته دبیر  به 

سینماتوگراف سالگی   121 بهانه؛ به 

محقق مرکز علوم تحقیقات زمین آلمان:

افسانه دریای آب های ژرف در ایران؛
 زیر زمین دیگر آب پیدا نمی شود

 جناب آقای امید غفوریان صفارنیا
 با نهایت تأسف و تأثر درگذشت 

 پدر بزرگوارتان را به شما و خانواده محترم
  تسلیت عرض می نمایم.

از طرف حسن فخری- محمد اختراعی   
علی آقاسی زاده
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پیام فرمانده معظم کل قوا در پی بازگشت ناوگروه 
۷۵ نیروی دریایی

حضرت آیت الله خامنه ای با تبریک بازگشــت مقتدرانه و عزت آفرین ناوگــروه ۷5 نیروی دریایی ارتش از 
مأموریت تاریخ سازِ دریانوردیِ پهنه  اقیانوس اطلس، از فرمانده و یکایک کارکنان آن قدردانی کردند.

به گزارش روزنامه صبح امروز، متن پیام فرمانده معظم کل قوا که به امیر سرلشکر موسوی فرمانده کل ارتش 
جمهوری اسلامی ایران ابلاغ شد، به این شرح است:

بسمه تعالی
بازگشت مقتدرانه و عزت آفرین ناوگروه ۷5 نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران از مأموریت خطیر 
دریانوردی پهنه ی اقیانوس اطلس را که برای اولین بار در تاریخ دریانوردی کشور انجام شده است، تبریک 

می گویم.
امروز بحمدالله ارتش جمهوری اسلامی ایران با کارکنان بصیر، غیور و خستگی ناپذیر خود در صحنه حاضر 
است و آماده ی مجاهدت در راستای اهداف بلند انقلاب شکوهمند اسلامی می باشد. این توانمندی ها را حفظ 

کنید و ارتقاء دهید.
مراتب تشکر و قدردانی اینجانب را به فرمانده و یکایک کارکنان عزیز ناوگروه و دست اندرکاران برسانید.

دیدگاه

حاج حیدر رحیم پور، اسطوره انقلابی های مشهد
سیدمحمدعلی ابطحی

حاج حیدر رحیم پور ازغدی در مشهد از دار دنیا رفت.
برای ما نوجوانان انقلابی در قبل انقلاب در مشهد اسطوره ای بود. نمونه روشنفکر مبارز انقلابی مذهبی بود. 

حمایت آدم بزرگ و مقبولی مثل حاج حیدر از انقلابیون و روشنفکران شهامت بخش بود.
بارها در خدمت دایی شهیدم مرحوم هاشمی نژاد خدمتش می رفتیم. چند نفری مثل او بودند که موتور محرکه 

سیاسی و اجتماعی و اقتصادی مبارزه بودند. مناعت طبع غریبی داشت.
بعد از انقلاب فرصتهای زیادی در طی مدارج حکومتی می توانست داشته باشد.

اما ترجیح داد بر همان اصول انقلابی عدالتخواهانه اش صادقانه بایستد. به مشهد و جامعه عدالتخواه تسلیت 
میگویم. به همسر و خانواده و فرزندانش نیز. 

فقدان این انسانهای باهویت بسیار سخت و گران است.

خبر

اطلاعیه شورای سیاستگذاری ائمه جمعه در 
خصوص حواشی نمازجمعه لواسان

شورای سیاستگذاری ائمه جمعه طی اطلاعیه ای در خصوص حواشی نمازجمعه لواسان توضیحاتی ارایه کرد.
به گزارش روزنامه صبح امروز، متن این توضیحات به این شرح است :

با عنایت به جریان رســانه ای شــکل گرفته در فضای مجازی در خصوص اظهار نگرانی و انتقاد از پایان 
مأموریت امام جمعه محترم لواســان، که در برخی موارد از مرز نقد منصفانه عبور کرده و به قضاوت بدون 
پشتوانه اخبار و اطلاعات کشیده شده است، شورای سیاستگذاری ائمه جمعه را بر این داشت که چند نکته 
را صمیمانه و بی تکلف جهت اطلاع امت شــهید پرور و دلســوزان نظام و انقلاب به استحضار مخاطبان و 
ولی نعمتان خود برســاند. از این رو، ضمن تأکید بر این مهم که نهاد نماز جمعه همواره پشتیبان مجاهدت 
ائمه محترم جمعه در میدان مبارزه با مفاســد اقتصادی و عدالت خواهی بوده و خواهد بود و مشــوق ائمه 
جمعه موفق در این عرصه بوده اســت و با تقدیر از اهتمام قوای سه گانه برای مقابله با فساد و تبعیض، به 

استحضار می رسانیم؛
اول؛ دلیل تأخیر در اعلام موضع شورای سیاستگذاری از چهارشنبه تا امروز چه بوده است؟ اطلاع رسانی در 
خصوص عملکرد ائمه محترم جمعه در فضای عمومی، نه به مصلحت و نه مقدور است. از سوی دیگر، حجت 
الاسلام والمسلمین لواسانی، تا اقامه آخرین نماز و معارفه امام جمعه جدید،به عنوان امام جمعه و از این پس 
به عنوان یک شخصیت خدوم، قابل احترام هستند و در تمام این چند روز امید آن می رفت که ایشان با اتخاذ 
مواضع شفاف و اطلاع رسانی صحیح، سوء تفاهم های ایجاد شده را مدیریت نمایند و لیکن دفاع از حیثیت 
این نهاد انقلابی و امتداد خط تخریبتا سایر ائمه جمعه خدوم کشور، چاره ای جز ارائه این توضیحات که در 

آن به حداقل ها و کلیات اکتفا شده، باقی نگذاشت.
دوم؛آیا امام جمعه لواسان برکنار شده است؟ بر اساس خط مشی ابلاغی به شورای سیاستگذاری ائمه جمعه، 
احکام ائمه جمعه، همچون سایر کارگزاران نظام اسلامی مدت دار است و براییک دوره سه ساله صادر می 
شــود که ممکن است به اقتضای شــرایط، برای دوره های متوالی تمدید شود. حجت الاسلام والمسلمین 
لواسانی، به مدت ۷ سال عهده دار این مأموریت بوده اند که سه سال در دوره مدیریتی قبلی نهاد نماز جمعه 
و سه سال دوم در دوره مدیریتی جدید نهاد نماز جمعه خدمت کردند و از سال گذشته که برای تصمیم گیری 
با ایشــان رایزنی و گفتگو شد، ضمن اظهار تمایل برای خروج از این مسئولیت به دلیل فشارهای سنگینی 
که با صبوری تحمل کرده بودند، درخواست نمودند به مدت یک سال دیگر ادامه خدمت داشته باشند و لذا 
در یک سال گذشته، بر اساس تفاهم طرفین، ایشان، برای دوره سوم مشغول به خدمت بودند و اساساً واژه 

برکناری واقعیت ندارد.
ســوم؛ آیا دلایل دیگری برای عدم تمدید امام جمعه محترم وجود داشته است؟ حجت الاسلام والمسلمین 
لواسانی از نظر نهاد نمازجمعه، فردی قابل احترام بوده و باقی خواهد ماند، لیکن در ارزیابی تلاش هفت ساله 
ایشان، علاوه بر زیبایی ها و نقاط قوت فراوان، ملاحظاتی هم وجود داشته که لزوماً تنقیص شخصیت ایشان 
محسوب نمی شود. آنچه که قابل بیان است، اینکه مظلومیت منطقه لواسان منحصر در تخلفات ساختمانی 
نیست و خصوصاً روستاهای محروم این منطقه که در پوشش اشرافیت بخشهایی در لواسان دیده نمی شوند، 
به لحاظ برنامه و عملیات فرهنگی، به استقرار امام جمعه در منطقه و تمرکز در این جایگاه نیاز دارند. امری 
که به دلیل سکونت امام جمعه محترم در خارج از لواسان)بر خلاف عهد ائمه محترم جمعه با نهاد نماز جمعه، 
مبنی بر ضرورت سکونت ائمه جمعه و خانواده مکرم ایشان در منطقه( و همچنین، استقرار دفتر امام جمعه 
محترم در خارج از لواسان و عضویت ایشان در هیأت علمی دانشگاه و ایفای مسئولیت در دانشگاه که مستلزم 

صرف وقت است، به آسانی مقدور و میسور نبوده است.
هرچند که هستند ائمه محترم جمعه ای که همزمان با تدریس و اشتغال، به دلیل استقرار و سکونت در محل 
خدمــت، انتظــارات را در حوزه فعالیت های فرهنگی برآورده می کنند. در هر صورت، با توجه به اینکه امام 
جمعه در هر شهر، رئیس شورای فرهنگ عمومی هم محسوب می شود، انتظار می رفت در مقوله هایی مانند؛ 
تقویت جبهه فرهنگی و رفع آسیب های اجتماعی، شاهد برنامه های اثربخش تری باشیم و منطقه لواسان 

از این بابت رنجور محسوب می شود.
چهارم؛ آیا در نصب و جابجایی ائمه جمعه، ســلیقه و میلیک شخص اعمال می شود؟ شورای سیاستگذاری 
ائمه جمعه، در حقیقت متشکل از یک رئیس و هشت شخصیت حقیقی دیگر است که فارغ از سایر مسئولیت 
های سیاسی و اجتماعی، همزمان و مستقیم با حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی)مدظله العالی( منصوب می 
شوند. نصب و جابجایی هر امام جمعه، مستلزم طرح موضوع در جلسات این شورا است و برای اجرایی شدن، 
به اخذ رأی اکثریت شورا نیاز دارد. این ساز و کار که با خردمندی و تدبیر مقام معظم رهبری تدارک دیده شده 
است، بی نظیر و در تراز اهمیت جایگاه حاکمیتی ائمه جمعه، به عنوان نمایندگان گفتمانی ولی فقیه طراحی 
شــده اســت.در پایان، ضمن پناه بردن به پروردگار متعال از قصور و تقصیرها، اخلاص در قول و عمل را از 
درگاه پروردگار متعال خواستاریم. مردم شریف لواسان! ضمن عذرخواهی از حواشی که ناخواسته در نمازجمعه 
آن منطقه اصیل ایجاد شــد، امیدواریم با استقرار امام جمعه جدید و بذل محبت و همراهی شما بزرگواران، 
باقیات الصالحات برادر عزیزمان حجت الاسلام والمسلمین لواسانی، تقویت و ادامه پیدا کند و در سایر محورها 

برکات و خیرات نمازجمعه و امامت جمعه، بهره شما افزون گردد. والسلام علی عبادالله الصالحین
مرکز ارتباطات و رسانه شورای سیاستگذاری ائمه جمعه

چه کسانی واکسن را سیاسی کردند؟

سیل واکسن و جان هایی که دیگر نیست
بیـداد کرونـا و بیـش از 113هـزار زندگی ای 
کـه در ایـران مُـرد؛ جان هایـی که در سـایه 
آن  قطره چکانـی  تزریـق  و  واکسـن  نبـود 
البتـه اشـکالاتی در مدیریـت  در کشـور و 
بیمـاری، هـر روز روانه قبرسـتان شـد؛ حالا 
امـا جـای خوشـحالی اسـت کـه از زمیـن و 
آسـمان واکسـن مـی بـارد و وعـده کنتـرل 
شـده  داده  رو  پیـش  ماه هـای  در  بیمـاری 

. . است.
تـا ظهـر روز گذشـته و بنابـر آمـار رسـمی، 
بیـش از 113هـزار ایرانـی بـه دلیـل کرونـا 
فراتـر  اعـدادی  باخته انـد؛  در کشـور جـان 
از ظرفیـت اسـتادیوم بـزرگ آزادی؛ تلفاتـی 
عظیـم و چنـد صدخانـواده ای کـه روزانـه 
داغـدار شـدند و امیدهایـی کـه زیـر خـاک 

. فتند ر
رکورد شکنی نحس و واکسنی که نبود

ایسـنا نوشـت: امـا امـان از »دلتـا« و خیـز 
پنجـم و مـرداد و شـهریور؛ کارخانـه تولیـد 
روزانـه  کـه  نحسـی  رکوردهـای  و  بیمـار 
شکسـته شـد و تـا ۷0۹ مـرگ رسـمی هم 
و  بـود  اشـباع  بیمارسـتان ها  رفـت؛  پیـش 
بیماران در جسـتجوی تخـت و در صف دارو 
و قبرسـتان ها هم مملـو از پیکرهای بی جان 
و  دلخـراش  کرونـا؛ صحنه هایـی  بیمـاران 
روزهایـی سـیاه کـه هیـچ پیش بینـی ای از 
آینـده نداشـت. رعایـت پروتکل هـا بـه 38 
درصـد رسـیده بـود و متخصصان هـم تنها 
راه بـرون رفـت از ایـن وضـع را »واکسـن« 

می دانسـتند؛ واکسـنی کـه نبـود...
»نمکی« و وعده هایی که محقق نشد

از ابتـدای طـرح مبحث واکسـن کووید-1۹ 
در دنیـا، مسـوولان وقـت وزارت بهداشـت 
ایـران نیز اعـلام کردنـد که تامین واکسـن 
کرونـا در کشـور را از سـه طریـق واردات، 
تولیـد داخـل و تولیـد مشـترک بـه شـرط 
انتقـال دانـش فنـی، پیگیرنـد و بـر همیـن 
اسـاس هم سـند ملـی واکسیناسـیون کرونا 
در کشـور و اولویت هـای تزریـق گام به گام 

را تدویـن و تصویـب کردنـد.
تاکیـد  همچنیـن  وقـت  بهداشـت  وزارت 
کـرد که بـرای دسـتیابی بـه اهـداف نهایی 
ویـروس،  گـردش  قطـع  و  واکسیناسـیون 
بایـد نسـبت به مصـون کـردن حداقـل ۷0 
درصـد جامعـه اقـدام کـرد و بر این اسـاس 
بایـد نزدیـک بـه ۶0 میلیـون نفر در کشـور 
واکسـینه شـوند. در عیـن حـال اگـر مبنـا 
دریافـت حداقـل ۲ نوبـت واکسـن بـه ازای 
هـر فـرد باشـد، نیازمنـد 1۲0 میلیـون دوز 
واکسـن برای کشـور خواهیم بود. همچنین 
اگـر عملیـات بخواهـد در طییـک سـال بـه 
پایـان برسـد بایـد ماهـی 10 میلیـون دوز 
واکسـن در اختیار نظام سـلامت قـرار گیرد. 
ایـن موضـوع به معنای واکسـینه کردن پنج 
میلیـون نفـر در مـاه و معـادل تقریبـی ۲10 

هـزار نفـر در روز اسـت.
پـس از فـراز و نشـیب های تامیـن ارز مورد 
نیـاز بـرای خرید واکسـن، نهایتـا عبدالناصر 
همتـی – رییـس کل وقـت بانـک مرکزی 
در تاریـخ چهارم دی ماه گذشـته، در صفحه 
توییتـر خـود از رفـع موانـع خریـد واکسـن 
کرونـا خبـر داد و گفـت:« موافقـت اولیـه 
بـرای انتقـال از حسـاب یـک بانـک )غیر از 
منابـع بانـک مرکزی در کـره( بامـداد امروز 
دریافت شـد و دسـتور پرداخت وجه را صادر 
کردیـم. پیگیری هـای لازم در ایـن زمینـه 

بی وقفـه ادامـه دارد. »
وی عنـوان کـرد کـه« بانک مرکـزی ایران 
بـرای خریـد واکسـن کرونـا در ایـن مرحله 
۲00 میلیونیـورو تخصیـص داده اسـت. در 

صـورت نیـاز، منابـع بیشـتری نیـز تأمیـن 
خواهیـم کـرد. »

مـاه  دی   1۶ تاریـخ  در  همچنیـن  همتـی 
مجـددا در صفحه توییتر خـود از واریز پیش 
پرداخـت توافقی بـرای خریـد 1۶.8 میلیون 
دوز واکسـن کوواکـس بـه حسـاب کارگزار 

سـازمان بهداشـت جهانی خبـر داد.
کاری که کار آقای »وزیر« نبود

در هـر حـال وعده هـای مسـوولان دولـت 
وزیـر  تـا  گرفتـه  جمهـور  رییـس  از  قبـل 
بهداشـت و سـایرین بـرای تامیـن واکسـن 
و اعـداد و ارقـام اعلامـی از پیـش خریـد و 
خریـد قطعی واکسـن در موعـد مقرر محقق 
نشـد و مکـررا نیـز علـت آن را تحریم هـا و 
البتـه بدعهدی کشـورهای سـازنده واکسـن 
وزارت  وقـت  سویمسـوولان  از  و  خواندنـد 
بهداشـت نیـز مکـررا اعـلام  شـد کـه در 
مـورد واکسـن وارداتی آنچـه از جانب طرف 
ایرانـی بایـد انجـام مـی شـد، به رغـم تمام 
مشـکلات، در زمـان خـود انجـام شـده و 
برنامه ریزی هـا دوراندیشـانه و واقـع بینانـه 

اسـت! بوده 
در ایـن میـان البته بـر تولید داخلی واکسـن 
و حمایـت از آن نیـز بسـیار تاکیـد شـد؛ بـه 
طـوری کـه مکـررا اعـلام شـد ایـران در 
ورود  کرونـا،  واکسـن  پلتفرم هـای  تمـام 
داد  وعـده  بهداشـت  وقـت  وزیـر  و  کـرده 
کـه واکسـن ایرانـی تـا خردادمـاه روی میز 
اسـت؛ وعـده ای که سـرانجام بـا ارایه مجوز 
مصرف اضطراری به دو واکسـن »کووایران 
برکـت« و »پاسـتوکووک« محقق شـد؛ اما 
تـا این بـازه زمانی سـهم واکسـن برکت در 
سـبد واکسیناسـیون ملی بسـیار ناچیـز بوده 
و »پاسـتوکووک« هم هنوز توزیعی نداشـته 

ست. ا
در مجمـوع تاخیـر در واردات واکسـن بـه 
کشـور انتقادهای زیـادی را به دنبال داشـته 
و دارد؛ انتقادهایی که بسـیاری آن را فرصت 
سـوزی بـه بهانه واکسـن داخلی دانسـتند و 
معقتدند که اگر واکسیناسـیون زودتر شـروع 

می شـد، شـرایط مان اینگونـه نمی شـد.
انتقاداتـی کـه نمکـی وزیـر وقت بهداشـت، 
پاسـخ روشـنی به آنها نداد و روز تودیع خود 
با اظهـار گلایه ای از تنهامانـدن در مدیریت 
بیماری، گفـت:» کجای دنیا وزیر بهداشـت 
واکسـن وارد می کنـد؟ از دکتـر عین اللهـی 
خواسـتم که او زیـر بار این حرف نـرود، کار 
وزارت بهداشـت تلقیح واکسـن اسـت. شـما 
بایـد طلبکار باشـید و نه بدهـکار.« و به این 

ترتیـب وزارت بهداشـت را ترک کرد.
و اما سیلِ واکسن

امـا بـا روی کار آمـدن دولـت جدیـد ورق 
برگشـت و اکنـون و به فاصله حـدود دو ماه، 
انبارهـای وزارت بهداشـت مملـو از واکسـن 
اسـت. ابراهیـم رییسـی – رییـس جمهور از 
همـان ابتـدا اولویت دولـت را مدیریت کرونا 
و تامیـن واکسـن خوانـد و از طـرح تحـول 

جامـع مقابله بـا کرونا خبـر داد.
بهـرام عین اللهـی- وزیـر بهداشـت دولـت 
کاری اش  برنامـه  اولویـت  نیـز  سـیزدهم 
و  داد  قـرار  کرونـا  علیـه  واکسیناسـیون  را 
را  واکسیناسـیون  سـرعت  افزایـش  وعـده 
داد؛ وعـده ای کـه در حـال تحقـق اسـت؛ 
محموله هـای  ورود  رونـد  کـه  بـه طـوری 
پنـج میلیونـی واکسـن به کشـور آغاز شـده 
جدیـد  محمولـه  چندیـن  هـم  تاکنـون  و 
رسـیده و آمـار تزریق روزانه واکسـن از یک 
میلیـون دُز فراتـر رفتـه و بـرای روزانه بیش 
از دو میلیـون دُز و شـبانه روزی شـدن مراکز 

می شـود. برنامه ریـزی  تزریـق، 

در هـر حـال تازه ترین گزارشـی کـه معاون 
فنـی گمـرک ایـران در رابطـه بـا وضعیـت 
ورادات واکسـن بـه وزارت بهداشـت اعـلام 
کـرده اسـت نشـان مـی دهـد کـه از 15 
بهمـن سـال گذشـته تـا 1۹ شـهریور مـاه 
سـال جاری ۴۶ میلیـون و ۶۷۶ هزار و 80۶ 
دوز واکسـن در ۴۹محموله وارد کشـور شده 

ست. ا
براسـاس گزارش معاون فنـی گمرک ایران، 
تعـداد واکسـن های وارداتی در شـهریور ماه 
بالاتریـن حـد را نسـبت به ماه های گذشـته 
داشـته اسـت ؛ به طوری که از بهمن پارسال 
میـزان  بیشـترین  امسـال،  1۹شـهریور  تـا 
حـدود 1۹ میلیـون و ۹۹۷ هـزار و 1۹۶ دوز 
در حدود 1۹ روز گذشـته از شـهریور ماه وارد 

کشـور شـده است.
بعـد از آن در مـرداد مـاه 13 میلیـون و ۴۲۷ 
هـزار و 10 دوز و در رده بعـدی در تیـر مـاه 
۶ میلیـون و ۴0۴ هـزار و 800 دوز واکسـن 
بـه ایـران آمده اسـت. در خرداد مـاه نیزیک 
میلیـون و ۲00 هـزار دوز، اردیبهشـت سـه 
میلیـون و ۶5۲ هـزار ، فروردینیک میلیون و 
300 هزار و 800 دوز وارد ایران شـده اسـت. 
در دو مـاه پایانی سـال گذشـته نیـز در نیمه 
دوم بهمـن مـاه 1۲0 هـزارو در اسـفند 5۷5 

هزار دوز واکسـن وارد کشـور شـده اسـت.
در مجمـوع طبـق اعلام ارونقـی، ۴3 درصد 
واکسـن های وارداتی در شـهریور، ۲۹ درصد 
مـرداد، 1۴ درصـد تیر، 8 درصد اردیبهشـت، 
۲ درصـد خـرداد، 3 درصـد فروردیـن، وارد 
شـده و یک درصد در اسـفند ماه و در بهمن 

کمتـر از یک درصد اسـت.
در حـال حاضـر رونـد تامیـن واکسـن بـه 
گونـه ای اسـت کـه وزیـر بهداشـت گفتـه 
اسـت: »مـا فکـرش را نمـی کردیـم کـه 
چنیـن حجمـی از واکسـن تامیـن شـود.« 
عین اللهـی از تامیـن حـدود 50 میلیـون دُز 
واکسـن تـا آخـر شـهریور مـاه خبـر داده و 
گفتـه«» وقتـی در جلسـات رای اعتماد می 
گفتـم کـه واکسـن مـی آوریـم، فکـرش را 
نمـی کـردم که بجـای بـاران، سـیل جاری 
شـود و بـا لطـف خـدا، سـیلی از واکسـن به 

سـوی کشـور روانـه شـد.«
چند پرسش

جـای بسـیار خوشـحالی اسـت کـه اکنـون 
دور  روی  کشـور  در  کرونـا  واکسیناسـیون 
تنـد قـرار گرفتـه و وعـده مدیریـت بیماری 
و کاهـش چشـمگیر مرگ ومیـر در ماه های 
پیـش رو داده شـده اسـت. امـا جـای چنـد 

باقی اسـت: سـوال 
چه شد که به یکباره واردات واکسن در 

کشور ورق خورد؟
چه شـد کـه تولیدکننـدگان بدعهد واکسـن 
در دنیـا، اکنـون در حـال عمـل بـه قـول و 

هسـتند؟ قرارها 
اگـر امـکان واردات واکسـن در ایـن سـطح 
وجـود داشـت، چرا تـا پیش از ایـن برای آن 

اقـدام نشـده بود؟
آیا واقعا به بهانه واکسـن داخلـی، در واردات 

فرصت سـوزی شد؟
و اما پاسخ سخنگوی کمیسیون اصل 

نود مجلس
سـخنگوی کمیسـیون اصـل نـود مجلـس 
ضـروری  کـرد:  تاکیـد  اسـلامی،  شـورای 
اسـت کـه نهادهـا و متصدیان حـوزه امنیتی 
عـده ای  سیاسـی کاری  کشـور،  قضایـی  و 
کـه در پـی منازعـه بـر سـر قـدرت و ثروت 
باعـث اخـلال در نظـام سـلامت و تأخیـر 
در واکسیناسـیون عمومـی کرونـا در کشـور 
شـدند را در ترازوی تحقیق و بازپرسـی قرار 

. هند د
علـی خضریـان نماینـده مـردم تهـران در 
مجلـس شـورای اسـلامی در یادداشـتی در 

همیـن رابطـه، نوشـت:
»بر اسـاس آمار رسـمی، طی ۷ ماه گذشـته 
تاکنـون ۴۹ میلیـون دُز واکسـن کرونـا وارد 
کشـور شـده که بیـش از 3۷ میلیـون و نیم 
دز آن به واکسـن چینی سینوفارم اختصاص 
دارد و مابقـی هـم از سـبد کواکـس و سـایر 
هفتـه  هسـتند.  و...  روسـی  واکسـن های 
آینـده هـم 15 میلیـون دز دیگر وارد کشـور 
می شـود؛ همچنین بنـا بر آنچه اعلام شـده 
در مهرمـاه سـال جـاری نیـز 30 میلیون دز 
بـه واردات افـزوده خواهـد شـد؛ عـلاوه بـر 
این هـا تـا بـه امـروز 5 میلیـون دز واکسـن 
تولیـد داخـل نیز به دسـت وزارت بهداشـت 

است. رسـیده 
گرچـه افزایـش تأمیـن و واردات واکسـن و 
سـرعت در ایـن امر به ویـژه در یک ماه اخیر 
و پـس از روی کار آمـدن دولـت سـیزدهم، 
رکـورد واکسیناسـیون روزانـه را شکسـته و 
نوید پیـروزی در مقابله بـا ویروس منحوس 
کرونـا را می دهـد امـا همچنـان آمـار بالای 
مرگ ومیرهـای ناشـی از کرونـا جای بسـی 
تأسـف و تأثـر اسـت و ایـن سـؤال را متبادر 
قبـل  دولـت  در  چـرا  کـه  می کنـد  ذهـن 
واکسیناسـیون همگانـی بـه تأخیـر افتـاد و 
اساسـاً بانیـان و مقصـران وضعیـت کنونـی 

کرونـا در کشـور چـه کسـانی اند؟
قبـل از پاسـخ بـه ایـن سـؤالات بایسـتی 
دانسـته شـود کـه دولـت قبـل کـه صرفـاً 
دولـت وعده هـا و مدعـی بلـد بـودن زبـان 
دنیـا بود در تأمین واکسـن مورد نیاز کشـور 
بـه حـدی بی رمـق و ناکارآمـد بـود کـه تـا 
چنـد وقـت پیـش، انبارهـای مـا خالـی از 

واکسـن بـود.
همیـن دیـروز بود که وزیر بهداشـت کشـور 
گفـت: »وقتـی دولـت را تحویـل گرفتیـم 
اصـلًا واکسـن نداشـتیم« آقـای عین اللهی 
»از  کـه  کـرده  اضافـه  را هـم  ایـن  البتـه 
وارد  واکسـن  توانسـتیم  راه هـای مختلفـی 
کنیـم و »در حالی کـه مـا بـه دنبـال بارانـی 
از واکسـن بودیـم بـه لطـف خـدا سـیلی از 

واکسـن به سـوی کشـور سـرازیر شـد.«
همگـی بـر ایـن باوریـم کـه سـویه دلتـای 
کامـل  رعایـت  عـدم  کروناویـروس، 
تحریم هـای  بهداشـتی،  پروتکل هـای 
و  مـرگ  تشـدید  دلایـل  از   ... و  دارویـی 
در  تأخیـر  مسـاله  امـا  می باشـد؛  میرهـا 
دلایـل  مهمتریـن  از  واکسیناسـیونیکی 
بـوده  کشـور  در  کرونـا  بحرانـی  وضعیـت 
)از زمسـتان سـال  اسـت. مـا در برهـه ای 
منابـع  از  می توانسـتیم  بعـد(  بـه  گذشـته 
مطمئن از روسـیه و چین واکسـن وارد کنیم 
ولـی متاسـفانه بـه دلایلـی که به آن اشـاره 
می شـود ایـن فرصـت طلایـی را از دسـت 

دادیـم.
اگرچـه ممکـن اسـت گفتـه شـود چیـن و 
روسـیه در آن مقطـع در ارسـال واکسـن به 
ایـران بدقولـی کردند امـا واقعیت آن اسـت 
کـه بـه دو دلیـل در موضوع تأمین واکسـن 
مـورد نیـاز کشـور اهمـال و کم کاری شـد.

 .۲ روحانـی  دولـت  منفعـل  دیپلماسـی   .1
سـوی  از  واکسیناسـیون  کـردن  سیاسـی 

اصلاح طلـب. طیف هـای  برخـی 
نکتـه مهـم ماجـرا این اسـت که مـورد اول 
یعنـی »دیپلماسـی منفعـل دولـت روحانی« 
همـان  یـا  و  »واکسیناسـیون«  از  تابعـی 
سیاسـی کـردن واکسـن بود. به  بیـان  دیگر، 
واقعیاتـی ماننـد سـنگ اندازی و کارشـکنی 

مسـئولان دولت روحانی در واردات واکسـن 
بی عملـی  و  خصوصـی  بخـش  سـوی  از 
وزارت بهداشـت و وزارت امـور خارجـه و از 
دسـت دادن فرصـت طلایی تأمین واکسـن 
از چیـن و روسـیه ماحصـل سیاسـی کاری 
جریـان اصلاح طلـب در داخل بـود که امروز 
سـعی می کننـد دسـت پیـش را بگیرنـد که 

نیفتند! پـس 
در   ۹۹ دی مـاه  انقـلاب 1۹  معظـم  رهبـر 
»ورود  فرمودنـد:  تلویزیونـی  سـخنرانی 
واکسـن آمریکایـی و انگلیسـی بـه کشـور 
ممنـوع اسـت.« و »]البتـه[ از جاهـای دیگر 
اگـر بخواهنـد واکسـن تهیـه کننـد ـــ که 
اشـکالی  ـــ هیـچ  باشـد  جـای مطمئنـی 
در  کـه  مطمئنـی  جاهـای  از  ندارد.«یکـی 
آن برهـه مطـرح بـود واکسـن های تولیدی 
چین )سـینوفارم( و روسـیه )اسـپوتنیک( بود 
کـه در چندین کشـور مانند امـارات و ترکیه 
کشـور  و  شـد  انجـام  گسـترده ای  تزریـق 
هایـی مانند آرژانتیـن، بولیوی، مجارسـتان، 
هنـد، ازبکسـتان، ونزوئـلا و ... هـم همـان 

کردنـد. پیش خریـد  را  واکسـن ها 
امـا در ایران عده ای از سـوی سـازمان نظام 
پزشـکی )که شـبیهیک سـازمان سیاسـی و 
در رأس و هـرم آن چهره هـای اصلاح طلـب 
نقش اساسـی دارنـد( به دلیـل مخالفت های 
را  واکسـن  روسـیه،  و  چیـن  بـا  جناحـی 
سیاسـی کردند و با اخلال در نظام سـلامت 
و تأثیرگـذاری بر تصمیم گیری هـا در وزارت 
علیـه  فضاسـازی  همچنیـن  و  بهداشـت 
شـریکان اسـتراتژیک جمهـوری اسـلامی، 
باعـث اخـلال در رونـد تأمیـن واکسـن از 
چیـن و روسـیه و در نهایـت از دسـت رفتن 

ایـن فرصـت طلایی شـدند.
همزمـان بـا نامـه ۹8 نفر از اعضـای مجمع 
کشـور  پزشـکی  نظـام  سـازمان  عمومـی 
بـر  مبنـی   )۹۹ بهمـن  )در  روحانـی  بـه 
مخالفـت بـا خریـد واکسـن روسـی، عده ای 
در داخـل کـه پیـش از آن قـرارداد ایـران و 
چیـن را کاپیتولاسـیون عنـوان می کردنـد، 
علیـه واکسـن چینـی موضع گیـری کردند و 
همیـن فضاسـازی ها باعث تردیـد در وزارت 
بهداشـت و تردیـد در طرف هـای روسـی و 

شـد. چینی 
وقتی کـه فرصـت طلایـی تأمین واکسـن از 
دسـت رفت، ایمن سـازی همگانـی به تأخیر 
افتاد و شـد آنچـه نباید می شـد. فروردین ماه 
همیـن امسـال بـود کـه روحانـی بـه ایـن 
فضاسـازی ها واکنـش نشـان داد و گفـت: 
»ظاهـراً حافظه برخی ضعیف شـده اسـت... 
زمانـی که به دنبال خرید واکسـن از روسـیه 
و چیـن بودیم، کسـانی پشـت تریبون اعلام 
کردنـد کـه اگر از روسـیه و یا چین واکسـن 
بیاوریـد، ایـن واکسـن را نمی زنیـم و حتـی 
برخی تشـکل های پزشـکی نامه نوشتند که 
از روسـیه و چیـن واکسـن نیاوریـد، چرا که 

خطرناک اسـت!«
و  یافتـه  سـرعت  واکسیناسـیون  اگرچـه 
بحمـدلله کشـور در مسـیر رو بـه جلویـی 
روزه  هـر  مـرگ  امـا  اسـت  گرفتـه  قـرار 
هم وطنانمـان )حتییـک ایرانـی( موضوعـی 
بتـوان  آن  کنـار  از  به سـادگی  نیسـت کـه 
نظـر  بـه  ایـن رو ضـروری  از  کـرد.  عبـور 
می رسـد نهادهـا و متصدیـان حـوزه امنیتی 
و قضایـی کشـور به ویـژه دادسـتان محتـرم 
سیاسـی کاری عـده ای که در پـی منازعه بر 
سـر قـدرت و ثروت باعـث اخـلال در نظام 
سـلامت و تأخیـر در واکسیناسـیون عمومی 
کرونا در کشـور شـدند را در تـرازوی تحقیق 

و بازپرسـی قـرار دهـد«

ولایت

مفقودی
 کارت - ســند و برگ ســبز خودرو ســواری پراید تیپ GTXiمدل 138۹ به شماره پلاک
 S1۴1۲۲8۹۶۹00۲۶ 1۶1 ن 3۲ ایران 3۶ به شــماره موتور 383۲5۲0  و شــماره شاسی 

مربوط به طیبه مژده نیازآبادی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
 برگ ســبز خودرو ســواری سیســتم ســایپا تیپ SAINA مدل 13۹۷ به شــماره پلاک
شاســی  شــماره  و    M15/85۷1۲۷1 موتــور  شــماره  بــه   3۶ ایــران   ۶1 ن   5۶۴  
NAS831100J5۷۷1۲۲5 مربوط به فاطمه باب زن مفقود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط 

می باشد.
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وام های کرونایی تا پایان بهمن تمدید شد
بــه دنبال تمدید مهلت ثبت نام وام جدید کرونا تا پایان آذرماه، مهلت بانک ها برای پرداخت 

این وام به متقاضیان نیز تا پایان بهمن ماه تمدید شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی و پایش آثار اقتصادی کرونا، 
پیش از این بانک ها موظف بودند تا پایان آبان ماه تســهیلات حمایتی کرونا را پرداخت کنند 
اما با تمدید زمان ثبت نام متقاضیان این وام که تا پایان آذرماه تمدید شده، زمان پرداخت این 

وام از سوی بانک ها نیز تا پایان بهمن ماه تمدید شد.
این طی یک دوره تنفس دو ماهه و بازپرداخت دوســاله با نرخ ســود 1۲ درصد خواهد بود و 
متقاضیان می توانند با ورود به سامانه کارا اقدامات لازم را در خصوص ثبت نام انجام بدهند. 
تمام اطلاعات به صورت سیســتمی در اختیار بانک قرار داده می شود و پرداخت وام پس از 

بررسی و تأیید بانک صورت می گیرد.
در هفته گذشته کارگروه اقتصادی ستاد ملی مقابله با کرونا مهلت پرداخت وام جدید کرونا را 
که پیش از این تا پایان شهریور ماه تصویب کرده بود، سه ماه دیگر و تا پایان آذر ماه تمدید 

کرد.
این تصویب در چهل و نهمین جلســه کارگروه مقابله با پیامدهای اقتصادی کرونا به ریاست 
معاون اقتصــادی رئیس جمهوری و به پیشــنهاد وزارت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی برای 
تمدید زمان وام مشاغل آسیب دیده از کرونا صورت گرفت و بر اساس آن صاحبان مشاغل 
1۴ گانه آســیب دیده از کرونا در چهار گروه فرهنگ و هنر، گردشــگری، ورزش و جوانان 
و حمل و نقل ریلی و هوایی تا پایان آذرماه می توانند برای دریافت وام به سامانه کارا مراجعه 

و مراحل ثبت نام خود را کنند.
بــه دنبال تمدید مهلت ثبت نــام وام جدید کرونا، پرداخت این وام از ســوی بانک ها نیز با 

تمدید مواجه شد.

تصمیمات جدید دولت برای کاهش قیمت 
جوجه یک روزه

نایب رئیس کانون سراســری مرغداران گوشــتی با اشاره به ســه تصمیم جدید دولت برای 
کاهش قیمت جوجه یک روزه ، گفت: این تصمیمات غیرکارشناسی و عجولانه است.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری مهر؛ حبیب اســدالله نژاد با اشاره به 
اینکه قیمت جوجه یک روزه تغییر محسوســی نداشته و حول و حوش 10 تا 11 هزار تومان 
اســت، گفت: اخیراً وزارت جهاد کشــاورزی مواردی را بنا به درخواست اتحادیه و تعدادی از 
مرغداران برای کاهش قیمت جوجه به تصویب رسانده و ابلاغ کرده است که مورد اعتراض 
تولیدکننــدگان قرار گرفتــه و امیدواریم که با توجه به اثرات نامطلــوب ان بر تولید هر چه 

سریع تر اصلاح شود.
وی اضافه کرد: در مصوبه جدید، فاصله دوره های جوجه ریزی در واحدهای مرغداری از ۷5 
روز به ۹0 روز افزایش یافته اســت همچنین واحدهای مرغ گوشــتی باید ۲0 درصد کمتر از 

توان و پروانه ای که دارند جوجه ریزی انجام دهند.
اسدالله نژاد ادامه داد: همچنین پیش از این زنجیره های تولیدی می توانستند 30 درصد بیشتر 
از ظرفیت خود جوجه ریزی کنند اما هم اکنون این کار نیز ممنوع شــده و نمی توانند چنین 

اقدامی را انجام دهند.
وی این تصمیمات را غیرکارشناسی دانست و عنوان کرد: شاید در کوتاه مدت دولت بتواند با 
این شیوه قیمت جوجه را کنترل کند اما کاهش تولید در واحد سطح، عدم کاهش هزینه های 
تولید متناســب با کاهش جوجه ریزی و نیز خالی ماندن سالن پرورش به دلیل افزایش طول 

دوره تولید منجر به افزایش هزینه های سربار خواهد شد.
این فعال بخش خصوصی راهکار کنترل قیمت جوجه را افزایش میزان تولید با واردات تخم 
مرغ نطفه دار به قید فوریت و به تعداد مورد نیاز، اخذ تعهد از واحدهای مرغ مادر برای تحویل 
جوجه درون شــبکه با حواله جهاد یا تشــکل ها و یا عرضه مستقیم آن در سامانه بازارگاه در 
قبــال تأمین نهــاده به نرخ مصوب عنوان کرد و گفت: اجرای یکــی از دو فرایند اخیر برای 
کنترل قیمت جوجه از ســوی دولت کار چندان سخت و پیچیده ای نیست و اگر اراده کافی 

وجود داشته باشد به آسانی قابل اجرا است.

بانک ها ضمانت وام ودیعه مستأجران را 
تسهیل کنند

معاون وزیر راه و شهرسازی درباره وام ودیعه مسکن گفت: به بانک ها توصیه شده با حداقل 
ضمانت های ممکن اقدام به پرداخت وام کنند.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری مهر، محمود محمودزاده در خصوص 
وام ودیعه مســکن توضیح داد: تا کنون 8۷0 هزار متقاضی برای دریافت وام ودیعه مســکن 
در ســامانه ثبت نام کرده اند و از این تعداد 1۴۶ هزار و 500 متقاضی مدارک خود را تکمیل 

کرده اند و به شعب بانکی معرفی شده اند.
او در خصوص سقف اعطای وام گفت: میزان اعتباری که برای این طرح در نظر گرفته شده 
10 هزار میلیارد تومان است و اگر این سقف پر شود انتهای طرح خواهد بود اما تا زمانی که 

سقف پر نشود محدودیتی در پرداخت نداریم.
محمودزاده گفت: همه مســتأجران که اجاره نامه رسمی با کد پیگیری دارند و خانواده باشند 
می توانند این وام را دریافت کنند البته این وام به خانم های مجرد بالای 35 ســال هم تعلق 

می گیرد.
او ادامه داد: کســانی که سال گذشته این تســهیلات را گرفته اند تا زمانی که تسویه نکنند 

نمی توانند دوباره دریافت کنند.
این مقام مســئول در خصوص گلایه برخی مستأجران از شرایط ضمانت این وام توضیح داد: 
به بانک ها توصیه شده با حداقل ضمانت های ممکن باید اقدام به پرداخت وام کنند اما قوانین 

داخلی بانک ها متفاوت است.
وی افزود: در حال حاضر ســرعت پذیرش و پرداخت تســهیلات بهتر شده و توصیه ما این 

بوده که شرایط تسهیل شود.
محمودزاده گفت: از زمانی که افراد در سامانه ثبت نام کنند و مدارک را تکمیل کنند تا معرفی 

آنها به بانک کمتر از ۲۴ ساعت زمان طول می کشد.

 
تخم مرغ باز هم گران شد

تخم مرغ یک هفته ای باز هم گران شد به نحوی که هر دانه تخم 1۶00 تومان شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری تسنیم، با گذشت 5 روز از  افزایش 
قیمت تخم مرغ باز هم کارخانجات نســبت به افزایش قیمت این کالای پر مصرف در سفره 

مردم اقدام کردند.
بر همین اســاس قیمت هر کارتن تخم مرغ از ۲50 هزار تومان به  ۲85 هزار تومان رسیده 

است و قیمت هر تخم مرغ حدود 1۶00 تومان شده است .

سهام عدالت گران شد
ارزش سهام عدالت در مقایسه با روز چهارشنبه )1۷ شهریورماه(، 0.۴درصد افزایش یافت.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری صدا و ســیما، ارزش سبد 53۲ هزار 
تومانی و یک میلیون تومانی ســهام عدالت به ترتیب به 1۴ میلیون و 1۴۹هزار تومان و ۲۶ 

میلیون و ۶۴۹هزار تومان رسید.
ارزش ۶0درصد قابل فروش ســبد 53۲هزار تومانی ســهام عدالت به 8 میلیون و ۴8۹هزار 

تومان رسیده است.

خبر

ممنوعیت واردات برنج؛ صحیح یا غلط؟
 به گفته دبیر انجمن واردکنندگان برنج ۷۰هزار تنُ برنج در بنادر مانده است

بر اســاس آنچه در کتاب مقررات صادرات 
و واردات مشــخص شــده اســت هر ساله 
جهت حمایت از محصول داخلی، از ابتدای 
مــرداد تا پایان آبان مــاه، ممنوعیت فصلی 
واردات برنــج اعمال و بعــد از چهار ماه لغو 
می شود، بنابراین در این فاصله ترخیص آن 
از گمرک نیز ممنوع اســت. اما برای ســال 
جاری درخواســت هایی از ســویی انجمن 
واردکنندگان برنج برای لغو ممنوعیت مطرح 
بود و حتی در جلسه ســتاد تنظیم بازار نیز 
مورد بررســی قرار گرفت، ولی به طور کلی 
لغو نشد. در این میان کارشناسان غذایی بر 
این باورند کــه از آنجایی که امنیت غذایی 
کشــورها پس از ادامه شیوع ویروس کرونا 
با حساســیت هایی جدی روبرو شده ، از این 
رو واردات اقلام استراتژیک مانند برنج باید 

براساس واقعیت های نیاز بازار باشد.
در این خصوص دبیــر انجمن واردکنندگان 
برنج گفــت: به وزیر جهاد پیشــنهاد دادیم 
ممنوعیت واردات در مهرماه به اتمام برســد 
تا هم قیمت ها تعدیل و هم برنج های مانده 
در بنادر ترخیص شود، اما وزیر این پیشنهاد 

را نپذیرفت.
واردات منجر به کاهش قیمت برنج 

ایرانی نمی شود!
بــه گــزارش روزنامه صبح امروز، مســیح 
کشاورز، دبیر انجمن وارد کنندگان برنج در 

گفتگو با مهر، با واکنش به توزیع صد هزار 
تن برنج دولتی بــرای تنظیم بازار این کالا 
گفــت: واردات برنج منجر به کاهش قیمت 
برنج ایرانی نمی شــود بــه دلیل اینکه برنج 
ایرانی مصرف کننده خــاص خود را دارد و 
نیز  وارداتی  برنج هــای  مصرف کننــدگان 
مشخص هستند. تنها ارتباطی که میان این 
دو وجود دارد آن اســت که واردات برنج به 
کشور جو روانی ایجاد می کند که از افزایش 
غیرمنطقــی و بیش از انــدازه قیمت برنج 

ایرانی جلوگیری می کند.
وی با اشــاره به اینکه قیمت برنج خارجی 
و برنج پرمحصــول ایرانی بین 5 تا ۶ هزار 
تومان اختلاف دارد، گفت: ما همواره تلاش 
می کنیم این اختلاف معنادار نشود و در این 
صــورت بازار برنج هــای پرمحصول ایرانی 
رونق پیدا می کند به این ترتیب که مصرف 
کننده هنگام خرید با خود می گوید 5،۶ هزار 
تومان بیشتر هزینه می کنم و به جای برنج 

خارجی برنج ایرانی می خرم.
کاهش ۵0 درصدی واردات برنج در سال 

جاری
کشــاورز در بخش دیگری از سخنان خود 
با بیان اینکه امسال تا 31 تیر 1۴00 حدود 
۲00 تا ۲50 هزار تن برنج وارد کردیم گفت: 
این رقم نســبت به مدت مشــابه سال قبل 
بیشتر از 50 درصد کاهش یافته است. ضمن 
اینکه ما در سال ۹۹ نیز نسبت به سال ۹8، 

50 درصــد کاهش واردات را شــاهد بودیم 
بنابراین وضعیــت واردات برنج به صورتی 

نبوده که تولید داخل را تهدید کند.
وی با اشاره به اینکه دوره ممنوعیت واردات 
برنج هر سال از اول مرداد آغاز می شود و به 
مدت ۴ ماه ادامه دارد، اضافه کرد: همزمان 
به کشــور  برنج  واردات  با فصل ممنوعیت 
برداشــت برنج خارجی نیز آغاز می شود که 
اگر مــا در آن زمان بتوانیــم واردات انجام 
دهیم با قیمت پایین تــری این کار صورت 
می گیرد که هــم به نفع واردکننده، مصرف 

کننده و هم کشور است.
دبیر انجمن واردکنندگان برنج با بیان اینکه 
امســال به ستاد تنظیم بازار که آن زمان در 
حیطه اختیارات وزارت صمت بود پیشــنهاد 
دادیــم با توجه به کاهش واردات و وضعیت 
بازار برنج و همچنین رشــد مناسب قیمت 
برنج داخلی ممنوعیت واردات برنج در فصل 
برداشت محصول داخلی امسال اعمال نشود 
و وزارت صمت این استدلال ها را قبول و با 
پیشنهاد ما موافقت کرد اما زمانی که مساله 
برای اجرا به وزارت جهاد کشــاورزی ارجاع 

داده شد، وزارت جهاد از آن تمکین نکرد.
۷0 هزار تن برنج در بنادر مانده است

کشــاورز ادامه داد: در این راســتا حدود ۷0 
هزار تن برنج بعد از تاریخ 31 تیر وارد بنادر 
شــده بود که به دلیل آغاز دوره ممنوعیت 
واردات امکان ترخیص نداشــت و مسئولین 

وزارت جهاد کشــاورزی مصوبه ای را بدون 
حضور ما و ســایر واردکنندگان به تصویب 
رســانده بودند کــه دوره ممنوعیت واردات 
برنــج یک ماه به تعویــق بیفتد و 31 مرداد 

آغاز شود.
وی افزود: ما با این مســاله مخالفت کردیم 
به این دلیل که این شــائبه ایجاد می شــد 
امتیاز خاصی برای برخــی واردکنندگان در 
نظر گرفته شــده ضمن اینکــه این تعویق 
یک ماهه نمی توانست به شرایط بازار برنج 

هیچ کمکی کند.
پیشنهادی که وزیر نپذیرفت

تصریح  برنج  واردکننــدگان  انجمــن  دبیر 
کــرد: در ایــن راســتا نامه ای را بــه وزیر 
جهاد کشاورزی نوشــتیم و پیشنهاد دادیم 
با توجه بــه میزان واردات برنج و شــرایط 
در ســال  واردات  بازار دوره ممنوعیــت 
جاری در مهر ماه 1۴00 به پایان برســد و 
واردکنندگان بتوانند از ماه مهر واردات را از 
سر بگیرند تا هم بازار به آرامش برسد و هم 
برنج های مانده در گمرکات امکان ترخیص 

پیدا کند.
کشاورز افزود: متأسفانه وزیر جهاد کشاورزی 
این پیشــنهاد ما را نپذیرفــت و بلافاصله 
دســتور داد 100 هزار تن برنــج دولتی در 
بازار توزیع شــود در حالی که ذخایر شرکت 
بازرگانی دولتی ذخایر اســتراتژیک است و 
تنها در زمان جنــگ، قحطی و بحران های 

این چنینی باید وارد بازار شود.
کشاورز اضافه کرد: بخشی از برنج هایی که 
بازرگانی دولتــی  شــرکت  اختیــار  در 
قرار دارد همان برنج هایی اســت که ســال 
۹۹ واردکننــدگان بخــش خصوصــی بــا 
ارز ۴۲00 تومانــی آنها را وارد کرده بودند و 
به دلیل تغییر ارز به نیمایی، دولت پیشنهاد 
داد ایــن برنج ها تحویل شــرکت بازرگانی 
دولتی شــود تا برنج های وارداتی دو نرخی 

نشود و مشکلی در بازار پیش نیاید.
احتمال تخلف در بازار و فروش برنج های 

دولتی با نرخ آزاد!
وی بــا اشــاره بــه اینکــه قیمت تمــام 
دولتی  بازرگانی  شــرکت  شــده برنج های 
با برنج هایی کــه بخــش خصوصــی وارد 
می کند در سطح عمده حداقل 5 هزار تومان 
و در ســطح خرده فروشی بین ۷ تا 10 هزار 
تومان اختلاف قیمت دارد و ارزان تر اســت، 
گفت: این برنج ها وقتی وارد بازار می شــود 
سریع جذب می شود و احتمال اینکه در این 
میان تخلف صورت بگیرد و این برنج ها سر 
از بازار آزاد درآورد و به دست مصرف کننده 

نهایی نرسد بسیار زیاد است.
این فعال بخش خصوصی اضافه کرد: علاوه 
بــر این برنج های مذکور حــدود 15 هزار 
تومان با ارقام پرمحصول ایرانی فاصله دارد 
و همین امر باعث می شــود بازار پرمحصول 

برنج های ایرانی دوباره دچار رکود شود

روسیه برای کنترل تورم نرخ بهره را بالا برد۴۵۰ طرح اشتغالزایی در خراسان شمالی اجرا شد

واردات گوشی موبایل بیشتر از کالای اساسی!

نماینده بنیاد برکت ســتاد اجرایی فرمان امام)ره( در خراسان 
شــمالی گفت: امســال، ۴50 طرح کوچک اشتغالزا با صرف 

1۷0 میلیارد ریال اعتبار در این استان اجرا شد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقــل از ایرنل، روز 
گذشتهجواد عبدی اظهار داشت: اجرای یکهزار و ۹00 طرح 
با اعتبار یکهزار و ۲00 میلیارد ریال امسال سهمیه پیشنهادی 
برای اجرای طرح های اشــتغالزا توسط بنیاد برکت است که 

تاکنون ۴50 طرح اجرا شده است.
وی تصریــح کرد: این تعداد طرح هــای کارآفرینی در قالب 
مدل اشــتغال زایی »اجتماع محــور« در زمینه های پرورش 
زنبور عســل، تولید پوشاک، صنایع دســتی، پرورش طیور، 

قالی بافی، گیاهان دارویی و احداث گلخانه ایجاد شد.
نماینده بنیاد برکت ســتاد اجرایی فرمان امام)ره( در خراسان 
شــمالی گفت: برای هر یک از طرح های اشــتغالزا 100 تا 
500 میلیون ریال تســهیلات بانکی براساس نیاز و با هدف 
محرومیت زدایی و ایجاد اشتغال پایدار در تمامی شهرستان 

های خراسان شمالی پرداخت شد.
بنیاد برکت براســاس رهنمودهای رهبــر معظم انقلاب و با 
حمایت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( تاسیس شده و 
در زمینه های آموزشــی، بهداشتی، برق رســانی، آبرسانی، 
مخابراتی، فرهنگی، آبخیزداری و دامپروری فعالیت می کند.
اســتان خراسان شمالی 8۶3 هزار نفر جمعیت دارد که حدود 

۴۴ درصد آنان در روستاها سکونت دارند.

بانک مرکزی روســیه اعلام کرد در راستای سیاست محدود 
کردن کنترل شده نقدینگی نرخ بهره خود را ۲5 صدم درصد 

افزایش داده و به ۶.۷5 درصد رسانده است.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از راشــاتودی، 
بانک مرکزی روســیه اعلام کرد در راستای سیاست محدود 
کردن کنترل شده نقدینگی نرخ بهره خود را ۲5 صدم درصد 

افزایش داده و به ۶.۷5 درصد رسانده است.
این پنجمین باری اســت که بانک مرکزی روســیه در سال 

۲0۲1 نرخ بهره خود را برای کنترل تورم بالا می برد.
بانک مرکزی روسیه اعلام کرد: احتمال افزایش مجدد نرخ 
بهره همچنان وجود دارد با این حال تخمین های ما نشــان 
می دهد نرخ تورم ســالانه در سه ماهه چهارم به تدریج کند 
خواهد شــد.در بیانیه بانک مرکزی آمده اســت: با توجه به 
مواضع ما در سیاست گذاری های پولی، تورم سالانه در سال 
۲0۲۲ به ۴ الی ۴.5 درصد کاهش خواهد یافت و پس از آن 

در محدوده نزدیک به ۴ درصد باقی خواهد ماند.

طبق اعلام بانک مرکزی، اقتصاد روســیه در سه ماهه دوم 
امسال به ســطح قبل از پاندمی بازگشــته و در مسیر رشد 

متوازن قرار گرفته است.
بانــک در بیانیه خــود اعلام کرد: در صورتــی که وضعیت 
اقتصادی کشور مطابق با پیش بینی های اولیه ما پیش برود، 
احتمال آن وجود دارد که بانک در جلسه سیاست گذاری ۲۲ 

اکتبر خود نرخ بهره را یک بار دیگر افزایش دهد.

سـال  در  گرفتـه  صـورت  واردات  جریـان  در 
جـاری گوشـی تلفـن همـراه بـا بیـش از 1.۴ 
قـرار  واردات  صـدر  در  همـواره  دلار  میلیـارد 
کالاهـای  از  یـک  هـر  آن  از  بعـد  و  داشـته 

دارنـد. قـرار  اساسـی 
بـه گـزارش روزنامه »صبـح امـروز« و به نقل 
تغییـر  بـا  و  از سـال 13۹۷  گرچـه  ایسـنا،  از 
سیاسـت ارزی دولـت بـه تدریج واردات بسـیار 
محـدود و عمدتـا در قالـب کالاهـای اساسـی 
در ۲5 گـروه و همچنیـن مـواد اولیه و واسـطه 
بیـن  ایـن  در  امـا  تولیـد صـورت مـی گیـرد 
کالایـی ماننـد گوشـی تلفـن همـراه از جایگاه 
ویـژه ای برخـوردار اسـت و در بیـن اقـلام در 

صـدر واردات قـرار دارد. 
بررسـی رونـد واردات طبـق آمار گمـرک ایران 
نشـان  و  کـرده  تاییـد  را  موضـوع  ایـن  نیـز 
سـال  ابتدایـی  مـاه  چهـار  در  کـه  می دهـد 
جـاری کـه مجمـوع تجـارت خارجـی ایـران 
در صـادرات و واردات حـدود ۲۹ میلیـارد دلار 
بـوده، حـدود 1۴ میلیارد دلار آن واردات اسـت 
و از ایـن میزان 1.15۶ میلیـارد دلار به واردات 
گوشـی تلفـن همـراه اختصـاص داشـته اسـت 
که در مقایسـه با مدت سـال قبـل 10۲ درصد 
از نظـر ارزش و 50 درصـد از لحاظ وزنی رشـد 

دارد.

اساسـی  کالاهـای  واردات  مجمـوع  گرچـه 
در شـش گـروه دریافـت کننـده ارز ۴۲00 یـا 
حجـم  بیشـترین  اصلـی  گـروه   ۲5 مجمـوع 

واردات را دارد، ولـی واردات گوشـی موبایل در 
مقایسـه بـا تک تک اقـلام در رتبه اول اسـت.
در چهـار مـاه اول سـال نیـز گوشـی در صـدر 

بـوده و بعـد از آن، واردات ذرت دامـی، روغـن، 
جـو، کنجالـه سـویا، گنـدم، شـکر و برنـج کـه 
عمدتـا کالاهـای ضـروری وارداتـی و اغلـب 

بـر  بنـا  تومـان   ۴۲00 ارز  کننـده  دریافـت 
ضـرورت واردات و اساسـی بـودن آنهـا اسـت 

وارد کشـور شـده اسـت.
در همیـن رابطه، بررسـی آمـار جدیدتر در مورد 
تجـارت خارجـی در مـرداد امسـال نیـز از ایـن 
حکایـت دارد کـه در ایـن ماه مجمـوع تجارت 
خارجـی حـدود 5.3 میلیـارد دلار بـوده که ۲.5 

میلیـارد دلار آن بـه واردات اختصاص دارد. 
در همیـن دوره، بـاز هـم گوشـی تلفـن همراه 
نسـبت بـه سـایر اقـلام بیشـتر وارد شـده و در 
رتبـه اول اسـت. طبـق آمـار ۲3۹ میلیون دلار 
واردات گوشـی تلفـن همراه صـورت گرفته که 
بـا اختـلاف زیـادی پـس از آن اقـلام اساسـی 

قرار دارد. 
در ایـن مـاه بعـد از گوشـی موبایل، دانه سـویا 
بـا 1۴۷ میلیـون دلار، ذرت دامـی 11۲ میلیون 
 ۴0 بـا  جـو  و  دلار  میلیـون   ۷۲ گنـدم  دلار، 
میلیـون دلار واردات در مـرداد مـاه وارد شـده 

است. 
گوشـی  واردات  مجمـوع  اسـاس،  ایـن  بـر 
موبایـل در پنـج ماهـه ابتدایـی سـال بـه بیش 
از 1.۴ میلیـارد دلار مـی رسـد کـه رقـم قابـل 
توجهـی در واردات ایـران کـه عمدتـا محـدود 
بـه کالاهای اساسـی و مـواد تولیدی اسـت به 

شـمار می رود. 
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کدام یک آسیب بیشتری به بدن می رساند؟ بالا 
رفتن از پله یا پایین آمدن از آن

مهسا ایزدخواه، کارشناس آسیب شناسی ورزشی
حتما بسیاری از شــما تجربه زانو درد هنگام استفاده از پلکان 
را دارید بســیاری از افراد گمان می کنند که بالا رفتن از پلکان 
آسیب بیشــتری به بدنشان وارد می کند؛ چرا که در این زمان، 
فشــار بیشتری بر زانوان آن ها وارد می شود، اما واقعا این تصور 

تقریبا عمومی درست است؟
 پاییــن رفتن از پله بر خلاف بالا رفتن از آن برای مفصل زانو 
خطرناکتر اســت؛ زیرا هنگام پایین رفتن از پله فشار به علاوه 
وزن بدن بر مفصل نیز وارد می  شــود، ولی هنگام بالارفتن از 

پله ماهیچه درگیر می  شــود و وزن بدن را تحمل می  کند؛ بنابراین در پایین آمدن از پلکان باید 
احتیاط کرد.

بالارفتن از پله نه تنها آسیبی به مفصل زانو نمی رساند، بلکه با تقویت عضلات مفصل زانو باعث 
کاهش فشار بر این مفصل می شود. در سنین بالا حتی اگر تلاش شود تا بیشتر، ماهیچه درگیر 
فشــار بالا یا پایین رفتن از پله شود، با این وجود به علت ضعف عضلانی افراد مسن تا حدی به 

مفصل فشار خواهد آمد، ولی در سنین پایین تر به تقویت عضله منجر می  شود.
برای کاهش آثار مضر پایین آمدن از پله باید زاویه 15 تا ۲5 درجه در مفصل زانو ایجاد شود تا 
عضلات نیز در تقســیم و تحمل وزن نقش داشــته باشند و فشار وارده بر مفصل زانو را کاهش 

دهند.
استفاده از کفش مناسب در سلامت مفاصل به ویژه هنگام استفاده از پله ها نقش دارد به طوری که 
به جای اســتفاده ازکفش  های تخت یا پاشــنه بلند بهتر است کفش ها دو تا سه سانتی متر پاشنه 
داشــته باشند. نکته مهم دیگر این است که وزن نیز در فشار به مفاصل به شدت موثر است، به 

خصوص در هنگام پایین آمدن از پله.
 توصیه ما این  است که همواره افراد به صورت صاف حرکت کنند و شکم خود را به جلو ندهند 
یا ســتون فقرات خود را در حالت جلو یا عقب نگاه ندارند. هر چه وزن فرد کمتر باشــد فشار بر 
ستون فقرات نیز کمتر است؛ بنابراین هر چه فشار بر روی ستون فقرات به واسطه کاهش وزن 

کمتر باشد، مفیدتر است.
دربــاره نحــوه صحیح راه رفتن نیز باید چند نکته را رعایت کنید: باید تمام کف پا بر روی زمین 
قرار داده شــود و تنها پاشــنه یا پنجه را روی زمین قرار نداد تا تمام کف پا فشار را تحمل کرده 

و به بدن منتقل کند.
برای راه رفتن بهتر اســت ابتدا بخش بیرونی پا بر زمین گذاشــته شود تا عضله های بیرونی که 
بســیار قوی هستند وزن را تحمل کرده و سپس ماهیچه  های درون پا، وزن را تقسیم کنند. اگر 
ارتفاع پله  ها از حالت اســتاندارد بیشــتر باشد، ضرر بیشتری به شما در هنگام بالا و پایین رفتن، 

خصوصا پایین آمدن از پله  ها وارد می  کند.
حتی اگر پله  ها استاندارد باشند، بهتر است فرد پله  ها را یکی  یکی بالا برود؛ یعنی پای راست روی 
پله دوم و ســپس پای چپ روی پله دوم و به همیــن ترتیب پله ها را بالا برود تا طبقه دوم که 
هنوز خستگی عضلانی به شما فشار وارد نکرده است، می  توانید به همین روال پله  ها را بالا بروید.
اگر شــما با سرعت زیاد از پله  ها بالا بروید در واقع ناخواسته باعث سایش زانو به سطح مفصلی 
زیرین آن خواهید شــد و سطح مفصلی را تخریب می  کنید. برای همین باید در پاگرد استراحت 

کنید و دوباره پله  ها را یکی  یکی بالا بروید.
اگر شما مشکل قلبی دارید بهتر است در هر پاگرد؛ یعنی بعد از بالا رفتن از هفت تا هشت پله، 
اســتراحت کوتاهی داشته باشید. اگر هم به مشکلات و دردهای کمری و زانو درد مبتلا هستید، 
بهتر است در زمان نبود آسانسور از پهلو از پله ها بالا بروید؛ یعنی به دیوار تکیه داده و پلکان را 

طی کنید. این حالت باید خصوصا در موقع پایین آمدن از پله ها رعایت شود.
شما باید به دیوار تکیه کرده، ابتدا یک پا و سپس پای دیگر را روی پله پایین تر قرار دهید. این 

مساله مهم را باید در هنگام پایین آمدن از سطح شیبدار نیز مدنظر داشته باشید.
این نکات را با تاکید بیشتری به خانم  ها یا آقایانی که بار دستشان است و خرید کرده اند و فشار 
مضاعف را به زانوها می  آورند توصیه می کنم. اگر کشــکک زانو آسیب ببیند، باعث درد شدید و 

آب آوردن زانو می شود.
باید بدانید در صورت عدم رعایت این نکات به مرور زمان آســیب جبران  ناپذیری در ســلامت 

بدنی شما ایجاد می شود.

خبر

 مشهد با وجود تعداد زیاد بستری ها
 نارنجی شد

از صبح روز گذشــته وضعیت شهر مشــهد در حوزه رنگ بندی های کرونایی از قرمز به نارنجی 
تغییر یافته درحالی که همچنان آمار بستری ها در استان و مشهد بسیار بالاتر از پیک های قبلی 
است.ایســنا نوشت: در این راستا حمیدرضا رحیمی، در پاســخ به ابهاماتی درباره نارنجی اعلام 
شدن وضعیت این شــهر در حوزه کرونا گفت: رنگ بندی های کرونایی شهرها توسط وزارتخانه 
و بدون دخالت دانشگاه های استانی اعلام می شود.وی افزود: رنگ بندی های کرونایی شهرها و 
وضعیت شان در حوزه کرونا براساس »تعداد بستری های جدید در دو هفته اخیر« اعلام می شود. 
هیچ گونه نظر افراد در این ماجرا دخیل نیســت و بنا به اطلاعاتی که دانشگاه های علوم پزشکی 
سراسر کشور در ســامانه  ثبت می کنند، مسئولان مربوطه وزارت بهداشت و متصدیان نرم افزار 
ماسک، رنگ شهرها را تعیین می کنند.رحیمی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه هم اکنون تعداد 
بستری های استان خراسان رضوی از پیک های قبلی بالاتر و حدودا سه برابر پیک چهارم است 
و چگونه رنگ مشهد نارنجی اعلام شده، اظهار کرد: بله این حرف درست است و ما هم از این 
موضوع اطلاع داریم. با تهران درباره این موضوع صحبت و اعلام کردیم که اگرچه پیک پنجم 
بســیار شدید بود و الان بستری های مشــهد کاهش پیدا کرده و آمار نزولی است، اما همچنان 
تعداد افرادی که بستری هستند و بیمارانی که برای بستری به مراکز درمانی مراجعه می کنند از 
پیک های قبلی بیشتر است.دبیر کارگروه اطلاع رسانی کووید1۹ دانشگاه علوم پزشکی مشهد در 
پاســخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا تغییر وضعیت رنگ مشهد از قرمز به نارنجی در شرایطی که 
همچنان آمارها از پیک قبلی خیلی بالاتر است باعث عادی انگاری و افزایش بیماران در روزهای 
آینده خواهد شد یا خیر؟ عنوان کرد: ما اقدامات قانونی خود را در راستای اطلاع رسانی صحیح 
به وزارتخانه انجام داده ایم.رحیمی درباره اینکه آیا اصلاح وضعیت و رنگ در حوزه مشهد اتفاق 
خواهد افتاد و مجددا رنگ مشــهد به قرمز تغییر خواهد یافت، بیان کرد: اطلاعی از این موضوع 
ندارم. میزان مراجعه روزانه بیماران جدید یا افراد مشــکوک به کرونا به مراکز درمانی مشهد به 
۲000 نفر کاهش یافته اســت. همچنین درصد مثبت شــدن تست ها هم پایین آمده و کمبودی 

هم که در زمینه تست های pcr داشتیم برطرف شده است.

خراسان شمالی جزو استان های محروم است
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( خراسان شمالی گفت: با توجه به جمعیت استان ۲5 درصد 
خانوار اســتان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( هستند که در این موضوع جزء استان 
های محروم در کشــور هستیم. فارس نوشــت: مجید الهی راد در نشستی خبری با بیان اینکه 
»امســال شور عاطفه ها باهدف تأمین مایحتاج تحصیلی دانش آموزان نیازمند تحت حمایت این 
نهاد از ۲0 شــهریور تا 11 مهرماه برگزار می شــود« اظهار کرد: برنامه جشن عاطفه ها باهدف 
تأمین ملزومات تحصیلی دانش آموزان نیازمند و محروم در آســتانه سال تحصیلی توسط کمیته 

امداد و با همکاری بسیج، صداوسیما و آموزش وپرورش در سراسر آسان برگزار می شود.
وی افــزود: در حال حاضر 1۲ هزار دانش آموز نیازمند تحت حمایت کمیته امداد هســتند که در 
تلاش هســتیم با توجه به محدودیت منابع دولتی از طریق هم افزایی و مشارکت خیرین بزرگوار 
در شور عاطفه ها اقدام اثربخشی در راستای تحقق عدالت آموزشی و تأمین مایحتاج لازم برای 
تحصیل دانش آموزان انجام دهیم تا در ســال تحصیلی جاری همه دانش آموزان عزیز بتوانند 
بهره لازم را از آموزش های مجازی آموزش وپرورش ببرند و هیچ دانش آموزی به دلیل مشکلات 
مالی ترک تحصیل نکند. رویکرد اصلی شــور عاطفه ها در ســال جاری، کمک به تهیه و تأمین 
تبلت یا گوشی هوشمند برای دانش آموزان نیازمند باهم افزایی و مشارکت مردم و خیرین است.

یادداشت 

سرقت خودروهای داخلی بسیار آسان است

رییس کمیسیون بهداشت مجلس:

بازگشایی مدارس منوط به واکسینه شدن همه دانش آموزان و معلمان است
بسیار آسان است

سـرقت  گفـت:  پایتخـت  پلیـس  رئیـس 
خودروهـای تولیـد داخلـی و محتویـات داخل 
آن بـرای سـارقان بـه شـدت آسـان اسـت.

باشـگاه خبرنـگاران نوشـت: حسـین رحیمـی 
بیـان  بـا  بـزرگ  تهـران  انتظامـی  فرمانـده 
اینکـه »در تمـام دنیـا موضـوع تقویـت ایمنی 

کارخانه هـای  و  شـرکت ها  توسـط  خودروهـا 
روی  بـر  و  اسـت  شـده  بـاب  خودروسـازی 
فعالیت هـای  انجـام  حـال  در  موضـوع  ایـن 
ویـژه خـود هسـتند« اظهار کـرد: یکـی دیگر 
از مباحـث مهمـی کـه خودروسـازهای دیگـر 
کشـورها بـه آن توجـه دارنـد ایـن اسـت کـه 

در  خودروهایشـان  کـردن  ایمـن  روی  بـر 
بحـث جلوگیـری از سـرقت خود وسـیله نقلیه 
و همچنیـن اقـلام داخـل آن ماننـد: ضبـط، 
رینـگ و ... نیـز اقدامـات قابل توجهـی انجام 

داده انـد.
خـودروی  کاپـوت  اگـر  کـرد:  تصریـح  وی 

خارجـی را بـالا بزنیـد و داخـل موتـور آن را 
بررسـی کنیـد، متوجه می شـوید که هر سـال 
نسـبت بـه سـال قبـل تفاوت هایـی در نـوع و 
مـدل خودروهـا ایجـاد مـی شـود. توقـع ما از 
خودروسـازان داخلـی این اسـت کـه در بحث 
ایمنـی و کاهـش تلفـات در بحـث رانندگـی، 

کیفیـت تولیـدات خـود را افزایـش بدهنـد.
سـرقت  تهـران،  پلیـس  رئیـس  گفتـه  بـه 
خودروهـای تولیـد داخلـی و محتویـات داخل 
آن بـرای سـارقان بـه شـدت آسـان اسـت و 
متاسـفانه بـر روی ایمنی خودروهـا اقدامی آن 

طـور کـه بایـد و شـاید انجـام نشـده اسـت.

رییــس کمیســیون بهداشــت و درمــان مجلس 
ــداد  ــال تع ــاه امس ــه »از مهرم ــان اینک ــا بی ب
می شــوند«  واکســینه  مــردم  از  بیشــتری 
ــدارس و دانشــگاه ها  ــر قراراســت م گفــت: اگ
بازگشــایی شــوند، بایــد همــه دانــش آمــوزان، 
معلمــان و کادر اداری مربــوط بــه ایــن بخــش 

ــد. ــا را دریافــت کنن از جامعــه واکســن کرون
ــاره  ــهریاری، درب ــینعلی ش ــت: حس ــا نوش ایرن
دغدغــه خانواده هــا بــرای بازگشــایی مــدارس 
ــایی  ــرای بازگش ــرد: ب ــار ک و دانشــگاه ها اظه
مــدارس بایــد دانش آمــوزان، معلمــان و تمــام 
ــا  ــن کرون ــرورش واکس کادر اداری آموزش و پ
ــوزان  ــای دانش آم ــد. خانواده ه ــت کنن دریاف
ــن آرامــش  ــا ای ــد واکســینه شــوند ت ــم بای ه
ــت  ــرار اس ــر ق ــه اگ ــود ک ــا داده ش ــه آن ه ب
ــاری  ــار بیم ــد، دچ ــه برون ــه مدرس ــا ب بچه ه

نمی شــوند.

بــه گفتــه رییــس کمیســیون بهداشــت و 
ــن  ــه تامی ــق ب ــوز موف ــس، هن ــان مجل درم
ــر  ــدیم. اگ ــوزان نش ــرای دانش آم ــن ب واکس
صــورت  بــه  دانش آمــوزان  اســت  قــرار 
ــد  ــد، بای ــوزش ببینن ــدارس آم حضــوری در م
تزریــق واکســن بــه ایــن بخــش از جامعــه بــه 
صــورت کامــل انجــام شــود. وزیــر بهداشــت و 
درمــان هــم قــول دادنــد کــه تزریــق واکســن 
بــه ایــن بخــش از جامعــه در دســتور کار 

ــت. اس
ــار  ــاس آم ــر اس ــه »ب ــن ک ــان ای ــا بی وی ب
ــا  ــه کرون ــلا ب ــرض ابت ــز در مع ــودکان نی ک
ــه  ــلا ب ــز مبت ــودکان نی ــت: ک ــتند«  گف هس
ــه  ــاری ک ــاس آم ــر اس ــوند و ب ــا می ش کرون
وجــود دارد در بیمارســتان های اطفــال تهــران 
ــه  ــلا ب ــودکان مبت ــل توجهــی از ک ــداد قاب تع

ــتند. ــتری هس ــا، بس کرون

محقق مرکز علوم تحقیقات زمین آلمان:

افسانه دریای آب های ژرف در ایران؛ زیر زمین دیگر آب پیدا نمی شود
عمـق فاجعـه بی آبـی در ایران، در سـال های 
اجـرای  سـمت  بـه  را  مسـئولان  گذشـته 
داده  حرکـت  عجیب وغریبـی  سیاسـت های 
اسـت؛ از انتقـال آب و امیـد بـه بارورسـازی 
کـه  حـالا  تـا  گذشـته  سـال های  در  ابرهـا 
قابـل  و  رویایـی  آب  منابـع  وجـود  برخـی 
اسـتفاده در عمـق هـزاران متری زمیـن امید 

دارنـد.
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امروز« بـه نقل 
از خبرآنلایـن، هفتـه پیـش وزیـر جدیـد نیرو 
بـا ایـن توضیـح کـه منابـع تامیـن آب بایـد 
متنـوع شـوند گفـت کـه »عـلاوه بـر تأمیـن 
قـرار  کار  دسـتور  در  بایـد  کـه  دریـا  از  آب 
داشـته باشـد، می توانیم از منابـع »آب ژرف« 
اسـتفاده کنیـم کـه در شـرق ایـران در عمق 
دو تـا سـه هـزار متری زمیـن می تـوان از آن 

کرد«. اسـتفاده 
علـی اکبـر محرابیـان در ایـن رابطـه گفتـه 
اسـت: » تاکنـون دو چـاه ژرف در کشـور بـه 
آب رسـیده اسـت، ای سـی آب حدود 1۲ هزار 
بـوده کـه بـا تصفیـه سـاده می تـوان از آب 
اسـتفاده کـرد و نـرخ تمـام شـده آب نسـبت 
بـه خطـوط انتقـال در برخـی مـوارد، بسـیار 

اسـت«. کمتر 
کارشناسـان در کشـورهای مختـف برای آب 
ژرف نامیـده تعریف هـای مختلفـی ارائه دادند 
کـه تفاوت های جزئـی بین آن ها وجـود دارد؛ 
حـدودا بـه آب هایـی کـه در عمـق 1۲00 تـا 
ژرف  آب  دارنـد  وجـود  زمیـن  متـر   ۲100
می گوینـد و روی منابـع آبـی کـه در عمـق 
بیشـتری از زمیـن وجـود دارد هم اسـم »آب 

فراژرف« گذاشـته شـده اسـت.
شاید خبری از آب ژرف نباشد

اما متاسـفانه بسـیاری از کارشناسـان هشـدار 
می دهنـد کـه شـاید رویـای وجـود منابع آب 
ژرف گسـترده ای در کشـور بـرای حل بحران 

آب در کشـور، واقعیت نداشـته باشـد.
مهـدی معتـق، محقـق مرکز علـوم تحقیقات 
زمیـن آلمـان)GFZ( می گویـد: » بـه شـکل 
آب هـای  طبقه بنـدی  جـزو  ژرف  آب  کلـی، 
بـه  مـن  امـا  می شـوند،  حسـاب  زیرزمینـی 

ایـن نـوع حرف هـا بـا شـک و تردیـد نـگاه 
می کنـم. در مقایسـه بـا آب هـای زیرزمینـی 
در اعمـاق کـم و متوسـط )بین صفـر تا 300 
در  زیرزمینـی ژرف  آب هـای  دربـاره  متـر(،  
اعمـاق یـک کیلومتـر و بالاتـر، نـه تنهـا در 
ایـران بلکـه در کل دنیـا مطالعـات کمتـری 
صـورت گرفتـه اسـت و دانش زیـادی از این 

مسـئله وجـود نـدارد.«
ماجـرای حفـر چاه برای رسـیدن بـه آب های 
ژرف بـه سـال 13۹۶ برمی گـردد؛ زمانـی که 
هیئـت دولـت در مردادمـاه اعتبـار ۲5میلیارد 
تومانـی برای حفر نخسـتین چـاه آب ژرف به 

صـورت مطالعاتـی را مصـوب کرد.
بـه نظـر مسـئولین وزارت نیرو گذشـته نتایج 
ایـن مطالعـه چنـدان رضایت بخـش نبـود و 
یـک سـال پیـش قاسـم تقـی زاده خامسـی، 
معـاون آب و آبفـای وزارت نیـرو در گفت وگو 
بـا روزنامـه خراسـان گفـت کـه »داده هـای 
دریافتـی نشـان می دهد در این عمق شـوری 
آب بسـیار بـالا و کیفیـت و حجـم آن بسـیار 
کم اسـت، تشـخیص قدمت ایـن آب نیازمند 

قضـاوت بین المللـی اسـت«.
همـان زمـان، اسـتاندار سیستان وبلوچسـتان 
خبـر داد کـه کار حفـاری چـاه تمـام شـده و 
دسـتگاه ها جمـع آوری شـدند، ایـن موضـوع 
بـا انتقـادات زیـادی از طرفداران وجـود منابع 

زیـاد آب ژرف همـراه شـد.
شـده  انجـام  »مطالعـات  می گویـد:  معتـق 
بسـیار محـدود هسـتند و در ایـران هـم جـز 
مسـتندی  مـدرک  فیلـم  یـک  و  چـاه  یـک 
منتشـر نشـده اسـت. بـرای مشـخص شـدن 
شـبکه  یـک  بـه  نیـاز  ژرف  آب  وضعیـت 
مشـاهداتی وسـیع از چاه هـای عمیـق داریم، 
کـه بـه کمـک آنهـا بتوانیـم ابتـدا وسـعت و 
سـپس کیفیـت آب های ژرف را بـرآورد کنیم. 
چنیـن شـبکه ای اصـلا در ایران وجـود ندارد 
و مـن هـم اصـلا ندیـدم چنیـن مطالعاتـی 
صـورت گرفتـه باشـد. بـه همیـن دلیـل هـم 
اجـرای پروژه تامین آب از منبـع ژرف در این 

علمی نـدارد«. توجیـه  هیـچ  مقطـع 
محقـق مرکـز علـوم تحقیقـات زمیـن آلمان 

توضیـح می دهـد: »مـا نبایـد روی منابع آبی 
کـه در کشـورمان هنـوز تحقیقـات جامعـی 
دربـاره کیفیـت و کمیـت  آن ها انجام نشـده 
برنامه ریـزی کنیـم و بـه ایـن خیـال باشـیم 
کـه با آن هـا می توانیم مشـکلات آبی کشـور 

را حـل کنیم«.
همچنیـن مطالعـات محـدود انجـام شـده در 
دنیـا دربـاره آب هـای ژرف بـا واکنش هـای 
خوبـی همراه نبوده اسـت. در در سـال 13۹5 
مطالعه ای توسـط محققان دانشـگاه استنفورد 
در کالیفرنیـا صـورت گرفت که خبـر از وجود 
منابـع آب در عمـق 300 تـا  3هـزار متـری 
انتقاداتـی  بـا  تحقیـق  ایـن  مـی داد.  زمیـن 
زیـادی همـراه شـد و بسـیاری بـا اشـاره بـه 
شـوری ایـن  آب هـا، هزینـه زیـاد انتقالـش از 

آن انتقاد کردنـد.
محقـق مرکـز علـوم تحقیقـات زمیـن آلمان 
نتایـج  هـم  محـدود  »مطالعـات  می گویـد: 
و  نداشـتند  ژرف  آب هـای  دربـاره  خوبـی 
بـه ایـن نتیجـه رسـیده اند کـه حجـم قابـل 
توجـه آب زیرزمینـی کـه بصـورت مسـتقیم 
تـا  بیـن عمـق صفـر  قابـل اسـتفاده اسـت 
در  دارد. آب هایـی کـه  قـرار  کیلومتـر  یـک 
یافـت  کیلومتـر  تـا سـه  یـک  بیـن  اعمـاق 

می شـوند  نیـاز بـه نمـک زدایـی و پالایـش 
های فـراوان دارنـد و لزوما بصورت مسـتقیم 
قابـل اسـتفاده نیسـتند. از طرفـی جایگزینـی 
تـا  صدهـا  شـده  مصـرف  ژرف  آب  منابـع 

می بـرد«. زمـان  سـال  هـزاران 
خالی شدن سفره های زمینی در ایران

ایـن بحرانـی اسـت کـه از همیـن حـالا هم 
ایـران در ابعـاد چنـد صـد متری زیـر زمین با 
آن روبرو شـده اسـت، به شـکلی دیگر برخی 
چاه هـا بـا  اعماق صدهـا متری هـم دیگر به 

آب نمی رسـند.
معتـق می گویـد: »مـا بایـد ایـن را در نظـر 
داشـته باشـیم کـه الان در خیلی از دشـت ها 
تقریبـا بـه آب هـای نیمـه عمیـق و عمیـق 
رسـیده ایم و مثـلا در برخـی مناطـق دشـت 
رفسـنجان که در گذشـته مـردم در عمق 50 
از عمـق  بایـد  متـری آب می کشـیدند الان 
300 تا ۴00 متر آب برداشـته شـود. مطالعات 
معتبـر انجـام شـده در دنیـا  نشـان می دهنـد 
کـه چاه هـای جدیـد و عمیق تـر حفـر شـده 
لزومـا در مناطـق پـر آب قـرار ندارنـد و بـه 
یـا  و  آنهـا  خشـک شـده اند  همیـن جهـت 
قـرار  شـدن  خشـک  معـرض  در  بـزودی 
اسـتان  در  را  پدیـده  ایـن  شـما  می گیرنـد. 
فارس،کرمان، مشـهد و .. بـه راحتی ملاحظه 
و  ایـران  تجربیـات  بـه  توجـه  بـا  می کنیـد. 
دیگـر کشـورها مطمئـن باشـید که ایـن نوع 

نمی رسـند«. جایـی  بـه  برنامه هـا 
اوایل امسـال، مقاله ای از سـه نفـر از محققان 
ایرانـی در مجله نیچر منتشـر شـد که نشـان 
آب هـای  از  باورنکردنـی ای  حجـم  مـی داد، 
تـا ۲015  از سـال ۲00۲  زیرزمینـی کشـور 
میلادی تخلیـه شـده اسـت؛ حجمـی انـدازه 

1.۶ برابـر دریاچـه ارومیـه.
چاه هـای  تعـداد  افزایـش  مقالـه  ایـن  در 
کشـور در ایـن سـال ها بـه عنـوان یکـی از 
اصلی تریـن دلایـل ایـن فاجعـه معرفی شـده 

: د بو
شرایط امروز اسفناک است و تنها یک 

راهکار موجود است
کارشناسـان  بارهـا  و  بارهـا  کـه  طـور  آن 

و  ماه هـا  در  آبـی  منابـع  متخصصیـن  و 
سـال های گذشـته هشـدار داده انـد، اجـرای 
ایـن نـوع پروژه های سـازه ای مثل دسترسـی 
بـه آب هـای ژرف، راهکار مناسـبی برای حل 

نیسـتند. کشـور  بی آبـی  بحـران 
محقـق مرکـز GFZ دربـاره اجرایـی شـدن 
ایـن نـوع راهکارهـا می گویـد: »قبـلا وزارت 
نیـرو کتابچـه ای منتشـر کـرده بـود کـه در 
زیرزمینـی  آب  بخشـی  تعـادل  نحـوه  آن 
اعـلام شـده بـود، امیـدوار بودنـد با اینـکاردر 
خیلـی  زیرزمینـی  آب  مشـکل  سـال  پنـج 
ایـن  امـا متاسـفانه در  دشـت ها حـل شـود. 
کتابچـه بدیهی ترین مسـائل دربـاره آب های 
زیرزمینـی و مدیریـت آن هـا دیده نمی شـود. 
داسـتان آب زیرزمینـی صرفـا یـک داسـتان 
مقـداری  بتوانیـد  شـما  نیسـت که  ریاضـی 
آب از جایـی کـم کنیـد و بجای دیگـر اضافه 
کنیـد و بـه ایـن ترتیـب مشـکل مثلا دشـت 
مشـهد و فـارس و تهـران را پنـج سـاله حـل 
کنیـد. صرفه جویـی و برنامه ریـزی برای یک 
ده هـا  خـودش  زیرزمینـی  آب  مکعـب  متـر 
مسـئله اقتصـادی، اجتماعـی و امنیتـی ایجاد 
برنامه هـا  نـوع  ایـن  در  اصـلا  کـه  می کنـد 

نمی شـوند.« دیـده 
می دهنـد  نشـان  ارقـام  و  آمـار  کـه  آنطـور 
کمبـود  بیشـتر  کشـور  آب  بحـران  مشـکل 
بسـتگی  آن  میـزان مصـرف  بـه  آب  منابـع 
دارد؛ براسـاس آمارهـای اعلام شـده توسـط 
سـازمان محیـط زیسـت در ایـران 110درصد 
منابـع آب تجدیدپذیـر مصـرف می شـوند در 
حالـی کـه بـا معیارهـای اعلام شـده توسـط 
سـازمان ملـل ایـن عـدد بایـد بـه ۴0 درصد 

. سد بر
وضعیـت  »علـت  می دهـد:  توضیـح  معتـق 
کنونـی مدیریـت نامناسـب منابـع آب اسـت. 
سـازه ای،  و  بیرحمانه مصرفـی  نـگاه  بـا  مـا 
تنـش  دچـار  را  کشـورمان  منابـع  آب 
وحشـتناک کرده ایـم کـه نتیجـه آن شـرایط 
اسـفناک امـروز اسـت. بعید می دانم تـا زمانی 
کـه نـگاه مصرفـی و مدیریتـی مـا بـه ایـن 
شـکل باشـد، وضعیت منابع آب بهتر شـود«.

ما باید این را در نظر 

داشته باشیم که الان در خیلی 

از دشت ها تقریبا به آب های 

نیمه عمیق و عمیق رسیده ایم 

و مثلا در برخی مناطق دشت 

رفسنجان که در گذشته 

مردم در عمق 5۰ متری آب 

می کشیدند الان باید از عمق 

3۰۰ تا 4۰۰ متر آب برداشته 

شود
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سهمیه خراسان شمالی برای سفر به عتبات 
عالیات ۱۵۰ نفر

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار خراسان شمالی گفت: به هیچ عنوان سفر به عتبات 
برای اربعین امســال از مرز زمینی انجام نمی شــود و فقط از طریق مرز هوایی این امکان 

وجود خواهد داشت .
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل اســتانداری 
خراسان شمالی، احمد برادران افزود: بر اساس مصوبه ستاد ملی اربعین، زائران باید ۷۲ ساعت 
قبل از ســفر هوایی، تست منفی پی سی آر داشته باشند و تمامی مرزهای زمینی بسته است 

و هیچ خدماتی در مرزهای زمینی داده نمی شود.
 وی با بیان اینکه طبق آخرین سهمیه بندی استان ها ، سهم استان تاکنون 150 اعلام شده 
، خاطر نشــان کرد: درخواست افزایش سهمیه داده شده هر چند مبنای اصلی تصمیم گیری 

برای این افزایش سهمیه منوط به تصمیمات ستاد ملی اربعین است .

واکنش منتقدان آمریکایی به فیلم اصغر 
فرهادی

اولین نمایش فیلم »قهرمان« در آمریکای شمالی و در قالب جشنواه فیلم تلوراید، با واکنش 
منتقدان به جدیدترین ساخته اصغر فرهادی همراه شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، روزنامه »وال استریت ژورنال« در مطلبی 
بر فیلم های مطرح سال در این روزنامه، از  »قهرمان« به عنوان فیلمی با  داستانی قدرتمند 
نام می برد و »جو موگنسترن« منتقد فیلم این نشریه در مطلب خود نوشت: »10 سال پیش 
»جدایی« پدیده تاثیرگذار جشــنواره ی تلوراید بود و امسال فرهادی با »قهرمان« بازگشته. 
در روایت فرهادی، داســتانی با لحن طعنه آمیز، به جا و مناسب، فوق العاده پیچیده و به شکل 
مرموزی تکان دهنده از یک  مرد، پسر و خانواده اش را شاهد هستیم که شهرت چندگانه اش با 

چیزی که در ابتدا به نظر می آید تنها یک دروغ کوچک باشد، لکه دار می شود«
»مــارک الســن«، منتقد لس آنجلــس تایمز نیز در واکنــش به فیلم »قهرمان« نوشــت: 
»جالب اســت که فیلم های فرهادی به قدری خوب ســاخته می شوند که من واقعا نمی دانم 
درباره شــان چه بگویم. قهرمان از این نظر که در ابتدا به ســمت یک مشکل اخلاقی تغییر 
جهت می دهد اما بعد شخصیت ها کار عجیبی انجام می دهند )همان طور که آدم های عادی( 

که باعث می شود فیلم را به زندگی نزدیک کند، بسیار جذاب است«.
»مت نجیلا« نویسنده وبسایت »Next Best Picture« نیز نوشت: »قهرمان اصغر فرهادی 
یک قصه ی پرکشش درباره خطوط بین حقیقت و دروغ، غرور و تحقیر، درست و غلط است. 
امیر جدیدی بسیار خوب ظاهر شده و بازی اش به شکل همدلانه ای نشان می دهد یک عمل 

ساده مهربانانه چطور می تواند به یک موضوع پیچیده و استرس آور تبدیل شود.«
جان هورن نیز در شــبکه رادیویی »KPCC« با اشاره به »قهرمان« به عنوان فیلمی بسیار 
تاثیرگــذار گفت: »من مــدام از توانایی فرهــادی در تبدیل اتفاق هــای معمولی زندگی به 

داستان های غیرمعمولی و جذاب، حیرت زده می شوم.«
ســاخته جدید و فارســی زبان فرهادی که با حضور امیر جدیدی، محســن تنابنده، فرشــته 
صدرعرفایی و ســارینا فرهادی در کنار جمعی از بازیگران بومی در شهر شیراز مقابل دوربین 
رفته در نخســتین نمایش جهانی خود در بخش رقابتی اصلی جشنواره فیلم »کن« رونمایی 

شد و در نهایت جایزه بزرگ هیات داوران را از این رویداد سینمایی دریافت کرد.
»قهرمان« اخیرا به جشــنواره های لندن، تورنتو، ســارایوو در بوســنی و هرزگوین، ملبورن 

استرالیا، افق های نو در کشور لهستان و دوویل فرانسه نیز دعوت شده است. 
 کمپانی آمازون این فیلم را ار تاریخ ۷ ژانویه ۲0۲۲ )1۷ دی ماه( در ســینماهای آمریکا و از 

۲1 ژانویه از سوی سامانه نمایش آنلاین آمازون پرایم اکران می کند.

تمدید ارسال اثر به چهاردهمین جشنواره 
موسیقی نواحی

زمان ثبت نام و ارســال آثار به چهاردهمین جشنواره موسیقی نواحی ایران تا ۲۷ شهریورماه 
تمدید شد.

بــه گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و بــه نقل از ایســنا، بر اســاس فراخوان منتشــر 
شــده از ســوی دبیرخانه جشــنواره، مهلت ارســال آثــار ۲0 شــهریورماه تعیین شــده 
 بــود کــه با توجه بــه درخواســت های شــرکت کنندگان تا ۲۷ شــهریورماه تمدید شــد.
از  غیررقابتــی  صــورت  بــه  ایــران  نواحــی  موســیقی  جشــنواره  چهاردهمیــن 
شــد. خواهــد  برگــزار  کرمــان  شــهر  در   1۴00 آبــان   ۲ تــا  مهــر   ۲۹  تاریــخ 

این جشــنواره با حمایت دفتر موســیقی معاونت هنری وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی و 
همکاری انجمن موســیقی ایران و اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان کرمان برگزار 

می شود.
فراخوان بر اســاس اهداف و مأموریت های مشخص شده در آیین نامه برگزاری جشنواره و 
شناســایی، ظرفیت سازی و حمایت از فعالیت های خلاقانه هنرمندان موسیقی اقوام سراسر 
کشور با اولویت معیارهای هنری و اصالت های فرهنگی موسیقایی هر منطقه تهیه و تنظیم 

شده است.

آموزش زبان فارسی به دیپلمات های خارجی
دوره های آموزش برخط )آنلاین( زبان فارســی ویژه دیپلمات های خارجی مقیم ایران برگزار 

می شود.
بــه گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی بنیاد ســعدی، در پاســخ به 
تقاضاهای مکرر دییلمات ها و خارجی های مقیم ایران برای فراگیری زبان فارسی و همچنین 
گســترش زبان فارســی به عنوان یکی از مأموریت های اصلی بنیاد سعدی، دوره های برخط 
)آنلاین( آموزش زبان فارسی برای متقاضیان با همکاری موسسه فرهنگی اکو برگزار می شود.
در بخشــی از این فراخوان مشترک آمده است: »در بنیاد ســعدی می توانید برای دوره های 
فارســی ما به روشی بسیار آســان و راحت ثبت نام کنید. شما می توانید فارسی را به صورت 
تعاملی در کلاس های مجازی با معلمان مجرب ما بیاموزید تا برای مراودات خود به سهولت 

با تمام فارسی گویان جهان ارتباط برقرار کنید.«
با توجه به این که این دوره آموزشی ویژه دیپلمات ها است لذا ثبت نام تنها به صورت برخط و 

از راه رجوع به وبگاه مؤسسه فرهنگی اکو انجام می شود.

۱۰ فیلم ایرانی در جشنواره مذهب امروز 
ایتالیا

بیســت و چهارمین جشنواره فیلم »مذهب امروز« در کشــور ایتالیا میزبان نمایش 10 فیلم 
ایرانی خواهد بود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از هنر انلاین، مستند بلند »نان مقدس«، ساخته 
رحیــم ذبیحی، فیلم بلند »دختر آبــی« از کیوان مجیدی در کنار فیلم های کوتاه »مادرزاد« 
ساخته مشترک سامان حسین پور و آکو زندکریمی، »قبل از تاریکی« ساخته مصیب حنائی، 
»خــاک رُس« از اردلان زینتی، »دابور« به کارگردانی ســعید نجاتی، »دســت ها« از آمن 
صحرایی، »تنها نخواهم ماند« به کارگردانی یاسر طالبی و »مندلی« ساخته مقداد جلالی در 

این رویداد سینمایی به نمایش گذاشته خواهند شد. 
بیست و چهارمین دوره جشنواره بین المللی فیلم »مذهب امروز« از تاریخ ۲۲ تا ۲۹ سپتامبر 

)31 شهریور تا ۷ مهرماه( در شهر ترنتو ایتالیا برگزار خواهد شد.

خبر

دیدار و گفتگوی مدیرکل کتابخانه های عمومی استان با رئیس شورای اسلامی شهر مشهد 
مدیــرکل کتابخانه هــای عمومی خراســان رضوی در 
راســتای افزایش تعاملات با رئیس شورای اسلامی شهر 

مشهد دیدار و گفتگو کرد.
بــه گزارش روزنامــه »صبح امروز« و بــه نقل از روابط 
عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی، 
حجت الاسلام و المســلمین علی اکبر سبزیان، مدیرکل 
کتابخانه های عمومی خراسان رضوی در راستای افزایش 
تعاملات با حســن موحدیان، رئیس شورای اسلامی شهر 

مشهد دیدار و گفتگو کرد.
در ابتدا حســن موحدیان، رئیس شــورای اسلامی شهر 
مشــهد گفت: ما  در مقام یک مســئول باید در راستای 
اهداف و دغدغه های مقام معظم رهبری)مدظله العالی(  
که همان ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی اســت قدم 

برداریم.
وی نقش کتابخانه ها را در پیشــرفت جامعه مهم دانست 
و افزود: برای پیشــرفت فضاهای کتابخانــه ای نیاز به 
همراهی و همیاری سایر دستگاه های اجرایی دارد و البته 

در کنار این تعاملات باید پیگیری موثر نیز انجام شود.
رئیس شورای اسلامی شــهر مشهد وجود سمن ها را در 
توسعه کتابخانه ها موثر خواند و افزود: می توان با استفاده 
از ظرفیت ســمن ها مجامع خیرین در راســتای احداث 
کتابخانه و یا برگزاری  برنامه ها و فعالیتهای فرهنگی با 

محوریت کتاب را راه اندازی کنیم.
وی تصریح کرد: حضور افــرادی از جنس مردم در قالب 
محافل ادبی، نشست های کتابخوانی و ... می تواند تاثیر 
بیشــتری برای ترغیب مشارکتهای مردمی در امر توسعه 

فضاها و خدمات کتابخانه ای داشته باشد.

در ادامه حجت الاســلام و المسلمین علی اکبر سبزیان، 
مدیرکل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی ضمن 
تبریک انتصاب حســن موحدیان به عنوان رئیس شورای 
اســلامی شهر مشــهد گفت: با توجه به ســابقه و نگاه 
فرهنگی شــما در دوران تصدی فرمانداری شهرســتان 
مشــهد امید ما بر این است که حمایتهای بی شائبه شما 
که نقش موثری در روند رو به پیشرفت کتابخانه ها داشته 

است، همچنان تداوم یابد.
وی تصریــح کرد: شــما تنها فرمانــدار و رئیس انجمن 
کتابخانه های عمومی در کشــور بــوده اید که در زمان 
تصدی خود توجه ویژه ای به امر برگزاری جلسات انجمن 
به صورت مستمر داشته اید که این امر باعث رقم خوردن 
اتفاقات موثر و مفیدی همچون توســعه فضاها و شاداب 
سازی کتابخانهها، همراهی و همیاری در احداث کتابخانه 
و در رأس آنها تشــکیل مجمع خیرین توســعه کتابخانه 
و ترویج کتابخوانی اســتان شده اســت. امروز و در این 
جایگاه نیز شما به عنوان پشتوانه ای قوی برای مجموعه 

کتابخانه های عمومی استان هستید.
مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی با اشاره به 
واگذاری قرائت خانه های شهرداری به اداره کل کتابخانه 
های عمومی اســتان، گفت: تا کنون مراحل واگذاری  ۷ 
باب قرائت خانه به این اداره کل انجام شــده است که در 

آینده ای نزدیک به  مرحله بهره برداری خواهد رسید.
وی افزود: در همین راســتا و در جهت افزایش فضاهای 
کتابخانــه ای می توان با واگذاری فرهنگســراها ضمن 
پویایی بیشــتر آنها امکان ارائه خدمــات کتابخانه ای به 

جامعه را نیز افزایش دهیم.

علی اکبر ســبزیان یکی از دغدغــه های امروز را احداث 
کتابخانه در مناطق حاشیه ای عنوان کرد و گفت: توسعه 
این فضاها نیاز به حمایت مســئولین و مقامات شهرستان 
دارد اگر چه که تا به امروز با اســتفاده از ظرفیت خیرین 
بخشــی از این دغدغه ها را با مشارکت احداث، واگذاری 
زمین و راه اندازی کتابخانه های عمومی ســیار بر طرف 

کرده ایم.
وی افزایش فضاهای کتابخانه ای را  یکی از مولفه های 
نشــاط مردمی دانســت و افزود: از طریــق ارائه خدمات 
کتابخانــه ای می توانیم علاوه بر ترویج فرهنگ کتاب و 
کتابخوانی باعث مدیریت فکر و ترویج فرهنگ شهروندی 
در جامعه نیز شــویم. امروزه در سراســر جهان کتابخانه 
ها به عنــوان پایگاه هایی بــرای جوابگویی به نیازهای 
اطلاعاتی و دانشــی مرتبط با نیاز مــردم در حال فعالیت 

هستند.
حجت الاسلام و المســلمین علی اکبر سبزیان، مدیرکل 
کتابخانه های عمومی خراســان رضوی بــا بیان اینکه 
»کتابــداری هیچ وقت تعطیل نیســت«، گفــت: در ایام 
قرنطینــه و تعطیلی موقــت کتابخانه هــا، همکاران ما 
فعالیتهــای موثــر و مفیدی از قبیل برگزاری پویشــها و 
مسابقات کتابخوانی، معرفی کتاب و نویسنده در صفحات 
مجازی شــخصی و کتابخانه ای اینســتاگرام، برگزاری 
نشســتهای تخصصی معرفی کتاب با حضور نویسنده ها 

در بستر فضای مجازی اسکای روم و ... انجام داده اند.
وی در رابطه با بازگشــایی کتابخانه های عمومی گفت: 
با توجه به تغییر وضعیت شهرســتان مشــهد به نارنجی 
کلیه کتابخانه های عمومی اعم از مســتقل و مشارکتی 

از روز شــنبه ۲0 شهریورماه  1۴00 آماده ارائه خدمات به 
علاقمندان و اعضا می باشند.وی با بیان اینکه در وضعیت 
نارنجی فعالیت کتابخانه ها با محدودیتهای مواجه است، 
افزود: کتابخانه های عمومی مستقل و مشارکتی هر روز 
به جز ایام تعطیلات رســمی جهت ارائه خدمات کتابخانه 
ای فعال و سالنهای مطالعه نیز با 30– ظرفیت آماده ارائه 
خدمات هستند، استفاده از ماسک برای مراجعین الزامی و 
امانت کتاب به صورت قفسه باز و با انتخاب مستقیم عضو 
انجام می گیرد.مدیرکل کتابخانه های عمومی خراســان 
رضوی با اشاره به امکان استفاده از خدمات غیرحضوری 
در ایــام کرونا، گفت: اعضای کتابخانــه ها جهت امانت 
کتاب می توانند با اســتفاده از طــرح »کتاب موتوری« 
در قالب تماس تلفنی و یا ارســال درخواست اینترنتی از 
راه های معرفی شــده منابع مورد نظر خود را از کتابخانه 
درخواســت و درب منزل دریافت نمایید.وی تصریح کرد: 
شایان ذکر اســت که مدت تعطیلی کتابخانه ها به زمان 
عضویت اعضا اضافه و جرایم دیرکرد منابع امانتی نیز در 

این مدت بخشیده خواهد شد.

به بهانه؛
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ســپری  شــرایطی 
در  می شود که سینما 
قریب به 1۲0 سالگی 
را  سختی  مسیر  خود، 
پیش رو دارد و دو ســالی 
می شود که این صنعت به 
کرونا،  اپیدمی  واســطه 
ضربــه ای مهلک خورده 
اســت. هرچنــد این نیز 

بگذرد. .
مسلما در طول ســال بهانه ای بهتر از »روز 
ملی ســینما« برای مــرور و نگاهی دوباره 
به تاریخ ســینمای ایران پیدا نمی شود. البته 
ســینمای ایران را باید به دو دوره قبل و بعد 
از انقلاب اسلامی تقسیم کرد. چراکه بدون 
تردید ماجرای انقلاب اســلامی، ســینمای 
ایــران را به شــدت تحت تاثیر قــرار داد و 
پس از انقلاب چندین ســال طول کشید تا 
ســینمای جدید خود را با شرایط وفق داده 
و دوبــاره راه خــود را در میــان هنجارها و 
الگوهای تازه، زیرنظر سیاست های فرهنگی 
دولت پیدا کند و فیلمسازان شاخص قبلی به 

عرصه فیلم سازی بازگردند.
اما بدون شــک درتاریخ ســینمای ایران در 
دوران پســاانقلاب، نقاط عطف کم نبوده و 
اگر بخواهیم به طور کامــل به تمامی آنها 
بپردازیم در مجال این نوشــتار نمی گنجد. 
آنچــه می خوانیــد نگاهــی اجمالــی بــر 
اثرگذارترین های ســینمای کشور است که 
تا ســال ها مخاطب داشته و بر پیکره سینما 

نقشی جاودان بسته اند.
»ناخدا خورشید« محصول 1۳۶۵

منتقدین و کارشناســان حوزه فیلم سازی بر 
این باور هستند که در کارنامه سینمایی ناصر 
تقوایی، »ناخدا خورشید« را احتمالا می توان 
حد اعلای شکلی از فیلمسازی بومی تحت 
تاثیر آموزه های ســینمای کلاسیک دانست 
کــه در دهه پنجــاه و بعد هم شــصت به 

نمونه ای شاخص منجر شد.
این فیلم برداشــتی آزاد از داستان داشتن و 

نداشتن اثر ارنست همینگوی است. داستان 
فیلم در دهــه 13۴0 رخ می دهد که یکی از 
بزرگان شــهر به نام »خواجه ماجد«، ناخدا 
خورشید را لو می دهد و بار قاچاق لنج ناخدا 

به آتش کشیده می شود.
»هامون« محصول 1۳۶۸

یک منتقد برجسته سینمایی می گوید: کارنامه 
داریــوش مهرجویی به چند دوره تقســیم 
می شــود و در هر دوره می توان از اهمیت و 
تاثیر فیلم هایــش صحبت کرد؛ از »گاو« به 
عنوان نمادی از ســینمای مدرن و پیشرو در 
پایان دهه چهل گرفته تا »اجازه نشــین ها« 
به عنوان الگویی تازه برای ساخت فیلم های 
ســطح بالا در جریان اصلی دهه شصت. اما 
»هامون« از این جهت اهمیت ویژه ای دارد 
که به طبقه متوســط مدرن شــهری ایران 
هویت می دهــد و از دغدغه های وجودی و 
روشــنفکرانه مردمی می گویــد که به زودی 
بحران معنا آن هــا را خواهد بلعید. آنچه که 
در ســه دهه بعدی از طبقه متوســط جدید 
ایــران و دغدغه های مدرن آن در ســینما 
دیده ایــم، که از نظر کمی هــم میزان قابل 
توجهی را به خود اختصاص می دهد، مدیون 
اســت.  »هامون« و موفقیت همه جانبه اش 
بد نیســت به ایــن نکته نیــز در خصوص 
»هامــون« اشــاره کنیم کــه هرچند این 
اســتقبال  با  اجتماعی-سورئالیســتی،  فیلم 
گسترده  و بی ســابقه منتقدین روبرو شد اما 
همزمان مخالفــان جدی از میــان مدافعان 
ایدئولوژیــک حکومــت و تاثیرگــذار بــر 
تصمیمات و نظرات مسئولان بلندپایه نظام 

داشت.
»آژانس شیشه ای« محصول 1۳۷۶

پــس از جنــگ تحمیلی و ســینمای دفاع 
مقدسی که به تبع آن شکل گرفت، در دهه 
۷0 شــاهد گذار از ســینمای دفاع مقدس و 
درواقع ســینما »پساجنگی« هستیم و بدون 
تردید »آژانس شیشه ای« ابراهیم حاتمی کیا 
را می توان یکی از جنجالی ترین ها دانست که 
همزمان با تحــولات اجتماعی به پررنگ تر 

شدن جنبه کاربردی سینما پرداخت.

فیلمی که دغدغه ای سیاسی داشت و ردپای 
حرف های بزرگ در آن مشهود بود و ابراهیم 
حاتمی کیــا را می تــوان پرچمــدار این ژانر 

فیلم ها دانست.
بد نیســت اشــاره ای کنیــم از هنگامی که 
ارشــاد  مدیــران عالــی وزارت فرهنگ و 
اســلامی، مضمون دو فیلــمِ حاتمی کیا به 
نام هــای از کرخه تا رایــن )13۷۴( و برج 
مینو )13۷۴( را تایید نکردند، عرصه کار برای 
این کارگردان برجسته تنگ و از فیلم سازی 
دور شــد. او در همین دوران، با الهام از یک 
رویداد واقعی، فیلم نامهٔ آژانس شیشــه ای را 
نوشــت تا به فاصله گرفتن مدیران ارشــد 
ایران از آرمان های انقلابی اعتراض کند اما 
ایــن فیلم نامه هم چنان تنــد و تلخ بود که 
با ســاختش مخالفت شد. اما درنهایت، تغییر 
مدیران عالی ســینما از جمله سید عزت الله 
ضرغامی در سال 13۷۶ موجب صدور پروانه 

تولید فیلم شد. 
»مارمولک« محصول 1۳۸2

بسیاری بر این باورند که شوخی با تابوهای 
اجتماعی و ارزشی در سینمای ایران با فیلم 
فیلم  »مارمولک« شــکل گرفــت. هرچند 
به واقع اصلا ساختارشــکن نیســت! اما...... 
توانســت با نزدیک شــدن به خــط قرمز 
ارزش ها برای شــوخی اثــری ماندگار خلق 
کند. شــاید بتوان »اخراجی ها« و »هزارپا« 
را نســخه ای ازین قبیل دانســت که تلاش 
می کرد به مانند »مارمولک« هنجارشــکنی 

کند اما مسلما قابل قیاس نبودند.
البته به عقیده منتقدین، حواشــی پیش آمده 
بعد از نمایــش »مارمولک« نه تنها مســیر 
فیلمساز موثر آن  سال ها یعنی کمال تبریزی 
را تغییر داد بلکه به تدریج نوعی محافظه کاری 
 ســازمان یافته را نیــز بــه همراه داشــت.
داســتان این فیلــم اقتباســی از فیلم های 
»ما فرشــته نیســتیم« و »زائر« است که با 
بومی ســازی قصه فیلم، نگاهی متفاوت به 

مسئله روحانیت و جامعه دارد.
»درباره الی« محصول 1۳۸۷

»درباره الی« را می توان اثرگذارترین ساخته 

اصغری فرهادی دانســت که تاثیرات آن بر 
فیلم های بعد از خودش همچنان تمام نشده 

است.
چراکــه فیلم عــلاوه بــر تبدیــل کردن 
بین المللی  بــه چهــره ای  اصغر فرهــادی 
و معرفــی تصویــری متفــاوت و تــازه از 
استانداردهای  جهانیان،  به  ایران  ســینمای 
بســیاری را همچون جزئیــات کارگردانی، 
فیلم نامــه نویســی، نحوه کار بــا بازیگران 
و... در ســینما تغییر داد و به معرفی مکتب 
 فرهــادی در ســینمایی جدیــد پرداخــت.

به عقیــده منتقدین نمایش بحران اجتماعی 
طبقه متوســط شهری به شــکل غیرقابل 
انکاری هنرمندانه بود و همین موضوع نقطه 

عطفی را در تاریخ سینما رقم زد.
او در »درباره الی« از سبک رئالیسم پیروی 
کــرد و باعث شــد تا مــوج جدیــدی در 
ســینمای ایــران رقــم بخــورد و البتــه 
 تحســین منتقدیــن را با خود همــراه کند.

به طور نمونه »دیتر کسلیک« مدیر جشنواره 
فیلم برلین ایــن فیلم را نشــانه ای از آغاز 

موجی نو در سینمای ایران دانست.
»ابد و یک روز« محصول 1۳۹۴

هرچنــد که بــرای  صحبت کــردن درباره 
جریان ســازی و تغییر مسیر سینما، به زمان 
زیادی برای تحلیل و بررسی نیاز است اما در 
این میان نمی توان تاثیر و اهمیت »ابد و یک 
روز« سعید روستایی را نادیده گرفت؛ فیلمی 
که بعد از موج فرهادی همان الگوی مبتنی 
بر خرده پیرنگ هــای روایی را به جای طبقه 
متوسط به پایین شــهر می برد و رویکردی 
متفاوت از تعاریف معمول سینمای اجتماعی 
ایران و آثاری همچون »زیر پوست شهر« را 

در پیش می گیرد.
این فیلم روایتگر خانواده ای است که درگیر 
مشــکلات مختلفــی همچون اعتیاد، فقر، 
بیکاری و مشکلات خانوادگی هستند. از همه 
مهم تر، روابط عاطفی میان اعضای خانواده 
را به شکل ملموسی به اجرا درمی آورد. پس 
از ایــن فیلــم خیلــی زود پایین شــهر به 
جغرافیای جدید سینمای ایران تبدیل شد و 

فقر، سیاهی و فلاکت فرصت بیشتری برای 
نمایش پیدا کرد. بنابراین ســاخت فیلم هایی 
با محوریت خلاف و بزهــکاری بعد از چند 

دهه احیا شد.
البته به عقیده کارشناســان سینمایی، غیر از 
موفقیــت فراتر از انتظــار »ابد و یک روز«، 
وضعیت اجتماعی، اقتصادی و سیاسی کشور 
را نیز نمی توان در تغییر مسیر سینمای ایران 

بی تاثیر دانست.
»شنای پروانه« محصول 1۳۹۹

در ژانر اجتماعی و موج آثار متمرکز بر آدم های 
حاشــیه ای، نخستین ســاخته بلند سینمایی 
محمد کارت به عنوان فیلمسازی تازه نفس، 
بسیار منسجم  ساخته شد و از تسلط و اشرافی 
 بیشــتر به موضوع و آدم ها حکایت داشــت.

شــخصیت های »شــنای پروانه« نه از دل 
فیلم ها و ســریال های آمریکای لاتین که از 
همین کوچه ها و خیابان هــا بیرون آمدند و 
تعصبات نادرست را به شکلی برجسته نمایان 

کرد.
هرچند فیلم »شــنای پروانه« بــا قهرمانی 
را  گانگستری  ژانر  از  کلاســیک، رگه هایی 
اما بیشــتر شــبیه فیلم های  به همراه دارد، 
اجتماعــی جنوب شــهری چند ســال اخیر 
ســینمای ایران اســت. با ایــن تفاوت که 
برخلاف اغلب آن آثــار، در این جا کارت در 
خلق اتمســفر و محله موفق بوده و با بهره 
جســتن از یک فیلم نامه سه پرده ای مطابق 
با آموزه های ســید فیلد به فیلمی سرحال و 
منسجم رسیده است که می تواند در سال های 
اخیر بر دیگر آثاری که ســاخته خواهد شد، 

اثرگذار باشد.
درپایان

بــدون تردید در این چنــد دهه فیلم مهم و 
فیلمســاز شــاخص کم نداریــم. »ماهی و 
گربه«، »شبی که ماه کامل شد«، »نفس«، 
»عصبانی نیستم!«، »ماجرای نیمروز«، »در 
دنیای تو ســاعت چند اســت؟«، »مغزهای 
کوچک زنــگ زده« و »رگ خــواب« تنها 
چند نمونــه از فیلم های مهــم، محبوب و 

تحسین شده در این دهه به شمار می آیند.
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۴۹ محله مشهد، حاشیه نشین است

نایب رئیس کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر شورای شهر مشهدمقدس گفت: با تخصیص اعتبار 
10 میلیاردتومانی برای محلات حاشیه شهر، به دنبال ارتقاء کیفیت زندگی در سطح این محلات و افزایش 

تعلق  خاطر ساکنان با بهره گیری از ظرفیت آنها هستیم.
به گزارش صبح امروز، ســید حســین علوی مقدم با اشاره به مصوبه شورای شهر مبنی بر اختصاص 10 
میلیاردتومان اعتبار به محلات هدف بازآفرینی و حاشیه شهر، اظهارکرد: در شرایط فعلی ۶۹ محله از 1۷0 
محله شهر مشهد جزو محلات هدف بازآفرینی است که از این تعداد، ۴۹ محله در حاشیه شهر مشهد واقع 

شده و مابقی محلات شامل بافت های فرسوده و تاریخی شهر است.
علوی مقدم تاکید کرد: 5۲ محله در شهر مشهد تحت پوشش دفاتر تسهیلگری هستند؛ مجموعه ای که 
با بهره گیری از ظرفیت های تخصصی در حوزه اجتماعی، اقتصادی و شهرســازی، به دنبال شناســایی 
مشکلات و ظرفیت های بالقوه محلات و تهیه برنامه توسعه محله با مشارکت تمامی دستگاه متولی است.

وی با بیان اینکه تاکنون ۷ ســند توسعه محله با مشارکت شــهروندان و بررسی و تصویب شده است، 
گفت: یکی از اهداف اصلی کمیســیون ساماندهی حاشیه شــهر، بهبود و اصلاح فرآیندهای موجود، در 
راســتای تســریع در روند تهیه و تصویب این طرح ها و پیگیری برای اجرای سریع پروژه های مطرح در 

سطح محلات است.
عضو کمیســیون خدمات شــهری، بهداشت، ســلامت و محیط زیست شــورای اسلامی شهر مشهد 
خاطرنشان کرد: تهیه اســناد و برنامه های مختلف، بدون وجود ظرفیت های اجرایی، باعث بی اعتمادی 

بیشتر ساکنان این محلات خواهد شد.
وی افزود: پروژه های اولویت دار در ســند توســعه محله، اولویت شورای ششم برای تخصیص بودجه در 
محلات هدف بازآفرینی اســت؛ به نحوی که در فرآیند تهیه این طــرح، تمامی ذی نفعان و ذی نفوذان 

مشارکت داشته باشند.
علوی مقدم با بیان اینکه شورای شهر مشهد با تخصیص اعتبار 10 میلیاردتومانی برای محلات حاشیه 
شهر، به دنبال تغییر رویکرد توزیع بودجه از منطقه محوری به سمت محلات هستیم، گفت: نحوه تخصیص 
این اعتبار با مشارکت ساکنان، شوراهای اجتماعی محلات، مساجد و ... و با استفاده از ظرفیت تخصصی 

دفاتر توسعه محله خواهد بود.
وی تصریح کرد: مهمترین موضوع در خصوص محلات کم برخوردار مشهد، تغییر نگاه و رویکرد نسبت 

به این محلات است.
علوی مقدم با بیان اینکه آنچه تاکنون بر آن تاکید شــده رویکرد نیازمبنا با تاکید بر مسائل و مشکلات 

محلات بوده است، افزود: این نگاه باعث شده تا به ظرفیت ها و دارایی های این محلات توجه نشود.
نایب رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد بیان کرد: آنچه در این سال ها در خصوص 
محلات کم برخوردار مشهد شاهد بودیم، غالبا انبوهی از وعده ها و شعارها بوده که کمتر تحقق پیدا کرده 
اســت؛ در مواردی هم که اقداماتی انجام شــده، نگاه غالب به این پهنه ها، نگاه از بالا به پایین بوده و از 

ظرفیت محله استفاده نشده است.
علوی مقدم گفت: همین رویکرد سبب شده که بسیاری از این اقدامات نه تنها باعث بهبود شرایط نشود 

بلکه نارضایتی هایی را در حوزه های دیگر به وجود آورده است.
وی ادامــه داد: هدف اصلی از تخصیص و توزیع عادلانه بودجه و خدمات در محلات هدف بازآفرینی و 
مناطق حاشــیه شهر، ارتقاء کیفیت زندگی در سطح این محلات و افزایش تعلق خاطر ساکنان آن است 
که انجام این موضوع تنها از طریق شــهرداری امکانپذیر نبوده و نیاز تعامل تمامی دستگاه های متولی 

در این حوزه است.
عضو شورای اسلامی شهر مشهد با اشاره به اینکه به لحاظ قانونی، بسترهای لازم برای یکپارچه سازی 
و توزیع عدالت محور بودجه و خدمات در ســطح ملی، استانی، شهرســتان و محلی در غالب ستادهای 
بازآفرینی با حضور ۲۹ دستگاه متولی دیده شده است، گفت: این مهم، ظرفیتی است که درصورت استفاده 
مناســب از آن می توان بخش قابل توجهی از موضوعات مربوط به محلات کم برخوردار و حاشیه شــهر 

مشهد را حل کرد.
علوی مقدم بیان کرد: یکی از اولویت های اصلی شــورا و کمیســیون حاشیه شــهر، افزایش تعامل بین  

دستگاهی برای حل مشکلات و مسائل محلات هدف بازآفرینی است.

بار عمده ویروس کرونا روی دوش کارکنان 
سازمان فردوس هاست

رئیس کمیسیون خدمات ومحیط زیست شهری شورای شهر مشهد گفت: بار عمده شیوع ویروس کرونا 
روی دوش ســازمان فردوس ها و به ویژه همکاران بهشــت رضوان و بهشت رضا)ع( است؛ عزیزانی که 

هرروز از صبح تا غروب آفتاب پیوسته درحال تلاش برای تغسیل و تدفین اموات هستند.
به گزارش صبح امروز، حسن کریمدادی ضمن قدردانی از زحمات فداکارانه کارکنان سازمان فردوس ها 
که این روزها در خط مقدم ویروس کرونا هســتند، اظهارکرد: خوشبختانه به همت سازمان فردوس ها و 
همچنین سیاست گذاری های مدیریت شــهری در دوره قبل، اقدامات خوبی در این سازمان انجام شده 
است.وی با تاکید بر لزوم توجه ویژه به نیروی انسانی سازمان فردوس ها، با توجه به شرایط خاص روحی 
و روانی حاکم بر همکاران، گفت: در بازدید اخیر انجام شــده از سازمان، گزارشی دربحث مشاغل سخت 
نیز ارائه و برنامه های میان مدت این مجموعه مورد بحث و بررســی قرار گرفت که امیدواریم در تعامل 
معاونت خدمات شــهری با کمیسیون، مشکلات سازمان فردوس ها به صورت ویژه، مخصوصا با شرایط 

کرونا، رسیدگی شود.
رئیس کمیسیون خدمات ومحیط زیست شهری شورای شهر مشهد با بیان اینکه بار عمده شیوع ویروس 
کرونا روی دوش ســازمان فردوس ها و به ویژه همکاران بهشــت رضوان و بهشت رضا)ع( است، افزود: 
در شــرایط کنونی، این عزیزان از صبح تا غروب آفتاب پیوســته درحال تلاش برای تغسیل و تدفین و 

خدمات رسانی مناسب به شهروندان هستند.
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ســیدعبدالله ارجائی شیرازی شهردار 
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مشــهد طی مراســمی با حضور 
استاندار خراسان رضوی، اعضای 
شورای اسلامی شــهر مشهد و 
در مجلس  مردم  نمایندگان  برخی 
شورای اســلامی و مدیران دستگاه  
های اجرایی اســتان و مشهد معارفه 

شد.
انقلاب، ســرلوحه  بیانیــه گام دوم 

شهردار مشهد باشد
به گزارش صبح امروز رئیس شورای 
اسلامی شــهر مشــهدمقدس در این مراسم که عصر 
روزگذشــته درفضای باز نمایشگاه بین المللی مشهد با 
رعایت شــیوه نامه های بهداشتی برگزار شد، با بیان این 
مطلب گفت: شورای شهر از شهردار انتظار دارد که بیانیه 
گام دوم انقلاب را سرلوحه کار خود قرار دهد چراکه خود 

شهردار براساس همین بیانیه انتخاب شده است
 حســن موحدیان ضمن تســلیت ایام و شهادت بی بی 
حضرت رقیــه)س(، اظهارکرد: امیدواریم همه ما بتوانیم 
پیرو صدیق راه امام حســین)ع( و یاران باوفای ایشــان 

باشیم.
شورای پنجم شورای تعامل است

وی ضمــن خیرمقدم بــه میهمانان 
استاندار خراسان رضوی  حاضر و 
گفت: شــورای ششــم، شورای 
تعامل اســت و از هیچ همکاری 
با  برای رفع مشکلات شهروندان 
دستگاه های مختلف دریغ نمی کند؛ هر 
دســتوری که استاندار محترم به عنوان نماینده حاکمیت 
داشته باشــند، واجب الاطاعه اســت و براساس همین 
رویکرد، از امروز شــاهد آغاز واکسیناسیون خودرویی در 
نمایشگاه بین المللی مشهد هســتیم.موحدیان در ادامه 
صحبت های خود رحلت دو تن از بزرگان شــهر، »حاج 
محمد خجســته« و »حاج حیدر رحیم پــور ازغدی« را 
تسلیت گفت.وی با تقدیر از زحمات شورای پنجم شهر 
مشهد و با بیان این که »کلایی«، شهردار سابق شهر را 
پرجنب وجوش اداره کرد، ضمن خیرمقدم به نمایندگان و 
سرکنســول های کشورهای همســایه حاضر در جلسه، 
اظهارکرد: شورای ششم و مدیریت شهری در این دوره، 
همچون گذشــته، ارتباطات خوبی با کشورهای اطراف 

خواهد داشت.
شهردار شناخت کاملی از شهرداری دارد

رئیس شــورای اســلامی شهر مشــهدمقدس با بیان 
اینکه شورای ششم، براســاس بیانیه گام دوم انقلاب و 
بررسی هایی که با دقت نظر بسیار انجام شد، »سید عبدا... 
ارجائی« را به عنوان شهردار مشهدالرضا)ع( انتخاب کرد، 
افزود: براســاس شــناخت کاملی که از وی دارم، فردی 
بانشــاط، پرکار، انقلابی و باسابقه بوده و از سوی دیگربا 
توجه به این که در شهرداری خدمت کرده است، شناخت 
کاملی نیز نسبت به بدنه شهرداری مشهد دارد.موحدیان 
افزود: بومی بودن یکی از مهم ترین ملاک های شورای 

ششم برای انتخاب شهردار بود چراکه شهردار مشهد باید 
نسبت به شهر و فرهنگ مردم و زائرپذیر بودن آن اشراف 
کامل داشته باشد؛ مشهد متفاوت از سایر کلانشهرهاست 
و اصلی ترین تفاوت، بارگاه منور رضوی و حضور سالانه 

۲5 تا 30 میلیون زائر است.
انتخاب شهردار براساس بیانیه گام دوم انقلاب

وی در ادامه با تاکید بر اینکه شــورای شــهر از شهردار 
انتظار دارد که بیانیه گام دوم انقلاب را سرلوحه کار خود 
قرار دهد چراکه خود شهردار براساس همین بیانیه انتخاب 
شــده است، گفت: این بیانیه، بسیار کاربردی و راهبردی 
اســت که همه دستگاه ها، به ســهم خود باید نسبت به 
آن توجه کافی داشــته باشند.رئیس شــورای اسلامی 
شهر مشــهدمقدس تصریح کرد: شهرداران و شوراهای 
مختلفی طی ادوار گوناگون در این شهر زحمت کشیده اند 
و تجربیات فراوانی دارند؛ این تجربیات، اندوخته ارزشمند 
و عظیمی برای شــهردار است که می تواند آنها را عملی 
استفاده کند و با بهره گیری از این تجربیات راه را سریعتر 
پیش می بریم.رئیس شورای اسلامی شهر مشهدمقدس 
با تاکید بر اینکه شــهردار،برای همه مردم است، افزود: 
موضوع انسجام مردم برای ما بسیار مهم است؛ پس این 
انسجام باید حفظ شود چراکه کارکردن در محیطی آرام 

میسر است.
شهردار پاسخگو و خدمتگذار صدیق

موحدیان خاطرنشان کرد: همه مردم باید حق انتقاد داشته 
باشند و بتوانند نقطه نظرات خود را بیان کنند و شهردار 

نیز پاسخگوی همه باشد.
وی در پایان گفت: شورای شهر مشهد، پشتیبان شهردار 
اســت و کمک می کند در مسیری هموار، خدمت گذاری 

صدیق برای مردم باشد.
تفاوت پذیرش مسئولیت در شهر مشهد 

هم چنیــن نماینده مردم مشــهد و 
کلات در مجلس شورای اسلامی 
در ایــن مراســم گفــت: توفیق 
خدمتگــزاری بــه شــهرداری و 
شورای شهر مشهد این خاصیت را 
دارد که هرکس سمتی می گیرد این 
احســاس را پیدا می کند که خادم امام رضا )ع( است. به 
همین دلیل پذیرش مسئولیت در این شهر ویژه الزامات 
خودش را دارد.محمدحسین بحرینی اظهار کرد: مشهد در 
دوره های گذشته همیشه از این شانس برخوردار بوده که 

شهرداران سخت کوشی به خودش دیده است.
وی ادامه داد: توفیق خدمتگزاری به شهرداری و شورای 
شهر مشهد این خاصیت را دارد که هرکس مسئولیتی می 
گیرد این احساس را پیدا می کند که خادم امام رضا )ع( 
است. به همین دلیل پذیرش مسئولیت در این شهر ویژه 
الزامات خودش را دارد.نماینده مردم مشــهد و کلات در 
مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در جلسه ای که اخیرا 
با نمایندگان شهر مشهد و اعضای شورای ششم داشتم؛ 
نکاتی را در مورد حاشــیه شــهر عرض کردم. می دانم 
که در تمامی دوره های شــورا این دغدغه وجود داشته 
اســت. به نمایندگان مجلس نیز گفتم منطقه ثامن تکه 

ای از بهشــت است و از مقام معظم رهبری و نمایندگان 
مجلس اســتمداد کردم که اگر به این منطقه رسیدگی 
 نکنیم تبدیل به منطقه توریســتی بی هویت خواهد شد.

بحرینی تصریح کرد: این مســاله را نیز به ســه رئیس 
جمهور، آقای احمدی نژاد، روحانی و آقای رییســی نیز 
گفته ام؛ امانتی که در دست شماست هر تصمیمی بگیرید 
تنها اثرش مربوط به امروز نیست بلکه تا هزار سال دیگر 
باقی خواهد ماند.وی اضافه کرد: ۹ ســال است میگویم 
خطای راهبردی اتفاق افتاده است. این خطای راهبردی 
در دو سال اخیر با همت استاندار و پیگیری اقای کلایی 
در حال تصحیح شدن است.نماینده مردم مشهد و کلات 
در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: طرح طاش نقشه 
راه بــرای منطقه ثامن نبود و ســبب اتفاقات بدی چون 
تخلیه ساکنان در محدوده حرم مطهر شد، آقای ارجائی 
امروز منطقه ثامن با سندی که در اختیار آقای کلائی نبود 
 در اختیار شماست، شما می توانید این منطقه را احیا کنید.

بحرینی خاطرنشــان کرد: بخش زیــادی از این پروژه 
باقی اســت، آقای موحدیان شما نیز رییس شورای شهر 
مشهد هستید و این امانت دست شماست از شما خواهش 
میکنم منطقه ثامن را دریابید. نگذارید انفصال بین اماکن 
متبرکه و پشــت دیوار آن اتفاق بیفتد،نه تنها این بافت، 
 بلکه کل مشــهد باید رنگ و بوی حرم داشــته باشــد.

وی اضافه کرد: با تمام وجود به آقای کلائی و تیم شــان 
که با تلاش بسیار کار کردند خسته نباشید می گویم.

بازسازی اطراف حرم مطهر و ساماندهی حاشیه 
شهر از اولویت های مشهد است

هم چنین استاندارخراســان رضوی در 
این مراســام گفــت: اجرای طرح 
پیرامونی حرم  بازســازی مناطق 
مطهــر حضرت امام رضــا )ع( و 
شــهراز  حاشــیه  ســاماندهی 
اولویت های مشهد است که باید مورد 
توجه مدیریت شهری باشد.محمد صادق معتمدیان افزود: 
تعیین تکلیف طرح نوســازی بافت پیرامونی حرم مطهر 
رضوی از مطالبات مردمی اســت و در یک سال گذشته 
اقدامات خوبی در این زمینه صورت گرفته و در کمیسیون 
ماده پنج اســتان نیز به تصویب رسیده است، امیدواریم 
زمینه اجرای این طرح بزرگ با همراهی تمامی نهادهای 
مرتبط و شورای شهر فراهم شود.وی در باره حاشیه شهر 
مشهد نیز ادامه داد: سه دهه از تصویب طرح جامع مشهد 
می گــذرد و طرح تفصیلی بلاتکلیف بود که با تمرکز در 
کمیســیون ماده پنج اکثر اقدامات لازم برای ابلاغ طرح 
 تفصیلی انجام شده که امیدواریم به زودی عملیاتی شود.

استاندار خراسان رضوی گفت: با تلاش صورت گرفته و 
همراهی مجلس شــورای اسلامی، ردیف مستقل برای 
حاشیه شهر مشهد در نظرگرفته شد.وی افزود: همچنین 
طبق مصوبه ستاد ملی بازآفرینی شهری، ۴0 هزار میلیارد 
ریال به ســاماندهی حاشیه شهر مشهد برای مدت چهار 
سال و اجرای 138 پروژه بزرگ عمرانی اختصاص یافت.

معتمدیان ادامه داد: پهنه بندی حریم شهر مشهد نیز باید 
مورد تاکید باشد که با اجرای کمربند سبز از ساخت و ساز 

غیرمجــاز ممانعت می شــود و امیدواریم بــا همراهی 
 شــهرداری شــاهد توســعه شــهر مشــهد باشــیم.
وی گفت: تلاش آقای کلایی به عنوان شهردار مشهد نیز 
بسیار خوب و ارزنده بود و اقدامات ارزشمندی با همکاری 

شورای پنجم در این شهر انجام شد.
افتخار خدمت برای شهروندان نصیبم شد

هم چنین شهردار سابق مشــهد در این مراسم گفت: از 
اعضای شورای پنجم تشکر می کنم که بنده را به عنوان 
شــهردار مشــهد انتخاب کردند و افتخار خدمت برای 
شهروندان نصیبم شد، آستان قدس رضوی نیز همراهی 

خوبی با مدیریت شهری داشت که جای قدردانی دارد.
محمدرضا کلایی افزود: در مدت فعالیتم دســتگاه های 
مختلــف همراهــی خوبی داشــتند و بــدون همراهی 
دستگاه های اجرایی، انتظامی و قضایی و شورای تامین 

استان بسیاری از توفیقات ممکن نبود.
وی ادامه داد: آیت الله علم الهــدی نماینده ولی فقیه در 
اســتان نیز در این مدت همراهی خوبی داشتند، ایشان 
ستون مدیریت استان هستند و نقش مهمی در مدیریت 

استان دارند.
راهبرد فرهنگی مدیریت شهری

هم چنیــن شــهردار مشــهد در ایــن مراســم گفت: 
راهبــرد فرهنگــی مدیریت شــهری در دوران پیش رو 
 تســری صفــات امــام معصوم )ع( در شــهر اســت.

ســید عبــدالله ارجایی افــزود: حضرت امــام رضا )ع( 
فلســفه وجودی شــکل گیری شــهر مشــهد است و 
 امیدواریــم صفــات این امام را در شــهر پیــاده کنیم.

وی ادامه داد: در عرصه های فرهنگ خادم، زائر و مجاور، 
زیست پذیری شهر و سرمایه گذاری تلاش خواهیم کرد و 
 به عدالت تخصیصی به جای عدالت توزیعی پایبند هستیم.
شــهردار مشــهد گفت: ظرفیت و توان این شهر بسیار 
است و تلاش می کنیم مشهد را به بهشت سرمایه گذاری 
تبدیل کنیم.در این مراسم تعدادی از خانواده های شهدا 
و جانبازان میهمان ویژه این مراسم بودند، جانباز سرافراز 

غلامحسین صفایی نیز در این مراسم حضور یافته بود.
در این مراســم از خدمات »محمدرضا کلایی« شهردار 
قبلــی مشــهد قدردانــی و »ســید عبــدالله ارجایی« 
بــه عنوان شــهردار جدید مشــهد معرفی شــد. حکم 
»ســیدعبدالله ارجایی« به عنوان شــهردار مشــهد 15 
 شــهریور ماه توســط وزیر کشــور امضا و ابلاغ شــد.
ارجایی از خرداد ماه پارسال به  عنوان مدیرکل ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام خمینی )ره( در خراسان رضوی فعالیت 
می کرد. وی متولد شهریور 135۹، فعال سیاسی اجتماعی 
 است که مدیرعاملی بنیاد 15 خرداد را نیز بر عهده دارد.

فرمانداری فاروج، معاونت فرمانداری مشهد، دبیری ستاد 
امر به معروف و نهی از منکر خراسان رضوی، عضویت 
در هیات مدیره شرکت نمایشگاههای بین المللی مشهد و 
عضویت شورای عالی فناوری اطلاعات و ارتباطات کشور 
از دیگر عناوین شــغلی ارجایی در کارنامه حرفه ای وی 
است.تاریخ رسمی آغاز به کار مدیریت شهری در مشهد 
13 اسفند سال 1۲8۶ است و تاکنون ۷0 شهردار در این 

کلانشهر فعالیت کرده اند.

سخنگوی شورای اسلامی شهر 
مشــهدمقدس گفت: شهردار را 
براســاس معیارها، شــاخص ها 
ارائه  اجرایــی که  برنامه های  و 
»شــهردار«  به عنــوان  نمــود 
انتخاب کردیم و همان برنامه ها 

امیدواریم اجرایی شود.
امــروز  صبــح  گــزارش  بــه 
موسی الرضا حاجی بگلو در حاشیه 
آیین تکریم و معارفه شــهردار 
و  ضمن تقدیر  مشــهدمقدس، 
تشکر از زحمات کلایی، شهردار 
از خداوند  اظهارکــرد:  ســابق، 
منان، برای »عبــدالله ارجائی« 
شهردار مشهد نیز آرزوی توفیق 

داریم و امیدواریم، راه خدمت به مردم را جهادی و انقلابی پیش بگیرند و عمل کنند.
وی با بیان اینکه شــورای ششم شهر مشهد ایشان را براساس معیارها، شاخص ها و برنامه های اجرایی که 
داشت و به شورا ارائه نمود، به عنوان شهردار مشهدالرضا)ع( انتخاب کرد، گفت: امیدواریم همان برنامه ها را 

اجرایی نمایند و شورای شهر نیز پشتیبانی لازم را خواهد داشت.
ســخنگوی شورای اسلامی شهر مشــهدمقدس در تشریح شاخص ترین برنامه شــورای ششم و مدیریت 
شهری در این دوره، تصریح کرد: تلاش ما بر این است که در ۴ سال آینده حاشیه شهری نداشته باشیم.

حاجی بگلو با بیان اینکه این مســیر را با ســرعت پیش خواهیم گرفت، گفت: حتی اگر این مهم به ۴ سال 
نرسد، انتظار داریم آنچه در شأن امام  رضا)ع( است، در حاشیه شهر محقق شود.

شهردار مشهد گفت: حضور میهمانان خارجی 
در این مراســم نوید بخش تعاملات گسترده 
بین المللی مشــهد در چهار سال آتی خواهد 
بود و مشــهد را به لطف بزرگواران به بهشت 

سرمایه گذاری تبدیل خواهیم کرد.
به گزارش صبح امروز سید عبدالله ارجائی در 
حاشیه مراسم تکریم و معارفه شهردار مشهد 
که با حضور مســئولان کشــوری، استانی و 
شهری برگزار شد، در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: دوره جدید مدیریت شــهری در مشهد 

مقدس دوره مدیریت عالمانه و جهادی خواهد بود و انشــاالله رفتار ســلیقه به کنار رفته و دوره مشارکت و 
خرد جمعی در شهر آغاز خواهد شد.وی افزود: از تمامی صاحبان اندیشه و خرد و اساتید حوزه و دانشگاه به 
جهت مشارکت در تصمیم سازی و تصمیم گیری برای اعتلای مشهد الرضا، جهان شهر اخلاق و معنوییت 
دعوت می کنم و امیدواریم در این دوره حجم ســرمایه گذاری داخلی و خارجی در مشــهد افزایش یابد که 
حضور میهمانان خارجی در این مراســم نوید بخش تعاملات گسترده بین المللی مشهد در چهار سال آتی 

خواهد بود و مشهد را به لطف بزرگواران به بهشت سرمایه گذاری تبدیل خواهیم کرد.
شهردار مشهد بیان کرد: امیداریم توسعه متوازن در شهر ایجاد و تمام نقاظ شهر زیست پذیر و فاصله میان 

متن و حاشیه کاهش پیدا کند.
ارجائی درباره اقدامات خود برای افزایش سهم مشهد در اعتبارات ملی، خاطرنشان کرد: اعتبارات ملی مهم 
است و سهم مشهد گرفته خواهد شد؛ اما پتانسیل مشهد آنقدر زیاد است که می تواند به استان های دیگر 

نیز کمک کند.
وی در خصوص اســتفاده از مدیران دوره پنجم مدیریت شــهری اضافه کرد: ملاک ما دوره قبل و جدید 

نیست بلکه جوانان شایسته کمربندهایشان را محکم ببندند.
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تست کرونای اعضای تیم فوتبال 
پرسپولیس منفی شد

نتیجه تست کرونای اعضای تیم فوتبال پرسپولیس بعد از حضور در تاجیکستان منفی شد.
به گزارش مهر، اعضای کاروان پرســپولیس ســاعاتی پس از ورود به تاجیکســتان طبق 
پروتکل کمیته اجرایی لیگ قهرمانان آســیا، تســت های تشخیص کووید 1۹ را پشت سر 

گذاشتند.
طبق اعلام سایت باشگاه پرسپولیس، ظهر امروز جواب تست ها مشخص شد و به اعضای 

تیم اعلام کردند تمام نمونه ها منفی است.
از این رو، پرسپولیســی ها با خیال راحتی اقامت در هتل هیلتون شــهر دوشــنبه را سپری 

می کنند.
پرســپولیس روز سه شنبه این هفته در مرحله یک هشــتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا به 

مصاف تیم استقلال تاجیکستان می رود.

مهدی پاشازاده معاون ورزشی استقلال 
شد

کاپیتان سابق آبی پوشان به عنوان معاون ورزشی باشگاه استقلال انتخاب شد.
به گزارش ســایت رسمی باشگاه استقلال، مهدی پاشــازاده مربی خوشنام و پیشکسوت 
باشــگاه استقلال از ســوی احمد مددی مدیرعامل باشــگاه طی حکمی به عنوان معاون 

ورزشی باشگاه انتخاب شد.
پاشــازاده که ســابقه کاپیتانی در اســتقلال، حضور در تیم ملی ایران و باشگاه های بایر 
لورکوزن، اشتورم گراتس، راپید وین و غیره را در کارنامه خود دارد، از پیشکسوتان محبوب، 
تحصیلکرده و جوان فوتبال ایران اســت که با این حکم به کادر مدیریتی استقلال اضافه 

شده است.

فرار تیم زوریا از شکست با گل اللهیار 
صیادمنش

تیم فوتبال زوریا لوهانســک در هفته هفتم لیــگ اوکراین با گلزنی مهاجم ایرانی خود به 
نتیجه تساوی رسید.به گزارش خبرنگار مهر، در یکی از دیدارهای هفته هفتم لیگ فوتبال 
اوکراین امروز شنبه تیم زوریا لوهانسک به مصاف تیم روخ لویو رفت که این بازی با نتیجه 

تساوی یک - یک تمام شد.
اللهیــار صیادمنش مهاجم ایرانی تیم زوریا در دقیقه ۷۴ و در حالی که این تیم با یک گل 
از حریفش عقب بود توانســت گل تســاوی را به ثمر برساند. صیادمنش تا انتهای مسابقه 

در زمین حضور داشت.
همچنین شهاب زاهدی دیگر مهاجم ایرانی زوریا در دقیقه ۷3 وارد زمین شد.

زوریا با این تساوی 11 امتیازی شد و در رده ششم جدول قرار گرفت.

 بنا:

 نمی توانم همه مربیان سازنده را یکجا جمع کنم
گرایی  گفت:  فرنگی  کشتی  ملی  تیم  سرمربی 
خودش تمایل داست در مسابقات جهانی شرکت 

کند و اجباری نبود.
انتخاب  بنا درخصوص  به گزارش فارس، محمد 
کرد:  عنوان  نروژ،   ۲0۲1 جهانی  به  اعزامی  تیم 
 55 وزن  در  گذشته  روز  چند  را  انتخابی  آخرین 
کیلوگرم داشتیم که سجاد عباسپور در دو کشتی 
برنده شد و آخرین انتخاب شده ما برای جهانی 

نروژ بود.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی تاکید کرد: امسال 
یک سال استثنایی ست که برای اولین بار المپیک 
به خاطر کرونا یک سال به تعویق افتاد و در فاصله 
شود.  می  برگزار  المپیک  از  بعد  جهانی  نزدیک، 
المپیک در ۶ وزن بود، ما ۴ وزن دیگر باید اضافه 

می کردیم. ۴ وزنی هم که انتخاب شدند از نفرات 
جوان و در عین حال نفرات خوب مان هستند که 
از فرآیند 5-۶ ماهه رد شده اند.۴ نفر از المپیکی ها 
ماه ها در اردو و در فرآیند بودند و یک تیم قوی و 

خوب در اختیار داریم.
وی در مورد حضور رضا گرایی قهرمان المپیک 
۲0۲0 توکیو در جهانی ۲0۲1 خاطرنشان کرد: خود 
در  اجباری  و هیچ  داشته  را  تمایل  این  ورزشکار 
انتخابش در این فاصله کم نبود. با موافقت المپیکی 
ها و تشخیص کادرفنی این اتفاق افتاد که ما از 

وجود بچه های المپیکی استفاده کنیم.
سرمربی تیم ملی فرنگی درخصوص کشتی گیرانی 
بزرگسالان  در جهانی  بار حضور  اولین  برای  که 
آنها طبیعتا  کنند، خاطرنشان کرد:  تجربه می  را 
های  رده  در  مثلا  مختاری  نیستند.  تجربه  بی 

مختلف جهانی رفته، هرچند که رده بزرگسالان 
سوای رده های پایه است اما او در چرخه جهانی 
بوده و در انتخابی هم عملکرد خوبی داشته و ما 
امیدوار هستیم مثل حمید سوریان سال ۲005 که 
از جوانان بلافاصله در فاصله کمی در بزرگسالان 
طلا گرفت، عمل کند. خود سجاد عباسپور هم می 
تواند همینطور باشد اینها قابلیت های خوبی دارند. 
آمادگی  و  ذکاوت  و  هوش  با  و  باتجربه  جوانند، 
جسمانی خوبی که دارند در عین حال از نظر ذهنی 
هم در این چند وقت برای حضور در میدان های 

بزرگ آماده شده اند.
نیز تصریح  ملی  تیم  انتخابی  در مورد چرخه  بنا 
کرد: بحث این بود که دو فدراسیون مختلف دو نام 
مختلف برای انتخابی داشتند و طبیعتا هم درست 
بود. فرآیند باید باشد، با صرف یک انتخابی نمی 

شود تیم را بست. مثلا در خرداد یک تیم انتخاب 
شود، نمی توانیم باقی نفرات را کنار آنها با انگیزه 
حفظ کنیم. در زمان خادم اسمش فرآیند بود و در 
زمان دبیر اسمش چرخه شده است. من تلفیقی از 
این دو تا را سالهاست که انجام می دهم. پروسه 
5-۶ ماهه مسابقات را در نظر می گیرم و در نهایت 
کسی نمی تواند ادعا کند که در این دو مسابقه 
من برنده بودم و انتخاب نشدم. تک به تک می 
شود در مورد کشتی گیران از من سوال کرد که در 
مورد هرکدام آنها چه پروسه ای طی شده که به 

اینجا رسیده ایم.
محمد بنا همچنین در مورد تعامل با مربیان سازنده 
در اردوهای تیم ملی در گفت و گو با برنامه دایره 
طلایی گفت: با پیشرفت کشتی و به وجود آمدن 
شود،  می  زیاد  سازنده  مربیان  تعداد  که  فضایی 

طبیعتا توقع مربیان این است که در تیم های ملی 
دیده شوند اما من چند نفر را در تیم ملی می توانم 
داشته باشم؟ در سراسر کشور 50-۶0 مربی فعال 
داریم، بنا شاید 15-1۶ سال در رده های تیم ملی 
کار کرده، کسی اندازه بنا از مربیان سازنده استفاده 
کرده؟ نوربخش مربی سازنده نبود یا خیرآبادی؟ 
نبودند؟  پور مربی سازنده  یا حضرتی  اسفندیاری 
من نمی توانم همه را یک جا جمع کنم. همین 
صربستان مربی سازنده امین میرزازاده را همراه تیم 
فرستادم،  گیوی و بالی تبار که همراه تیم رفتند، 
بزرگسالان  تیم  به  بعضی  نیستند؟  مربی سازنده 
می آیند و برخی در رده جوانان و نوجوانان تیم 
ملی را همراهی می کنند، تنها مربیانی که در تیم 
ملی بزرگسالان حضور دارند و جز مربیان سازنده 

نیستند، من و جزینی هستیم.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴00۶03۶۲۷1001355 
هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم صدیقه حسین زاده جبار فرزند محمد در ششدانگ  اعیان 
مربع  متر  به مساحت 153  درآمده   منزل  باب  دو  زمین که بصورت  یک  قطعه 
قسمتی از پلاک۴۹  اصلی بخش  ۹  اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه 
صفوی پور محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
مالکیت  مقررات سند  اعتراض طبق  و عدم وصول  مذکور  انقضای مدت  صورت 
نخواهد شد.  دادگاه  به  از مراجعه متضرر  مانع  صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند 
م.الف8۲3 تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۶/۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۶/۲1

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/2هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون 
تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 
اول  رای شماره 1۴00۶030۶0050035۷۷  مورخ 1۴00/05/13  هیات  برابر  و 
مالکانه  تصرفات  نیشابور  ثبتی  واحد  در  مستقر  مذکور  قانون  یک  ماده  موضوع 
قطعه  یک  به ششدانگ  نسبت  سیدعلی  فرزند  حسینی  سیدمحسن  بلامعارض  و 
از  از پلاک شماره 150۲ فرعی   زمین مزروعی به مساحت ۶۲۲۹/۲8  مترمربع 
1۶1 اصلی واقع در اراضی بار بخش 8 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک 
رای   -۲ و  است.  گردیده  محرز  سیدمحمد  فرزند  حسینی  اله  سیف  آقای  رسمی 
ماده  موضوع  اول  هیات   1۴00/05/۲0 مورخ   1۴00۶030۶0050038۴1 شماره 
یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بلامعارض آقای 
محمد کمالی فرد فرزند محمدعلی نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت ۲00۹5۲ متر مربع از پلاک شماره ۲۷۴ اصلی واقع مزرعه و قنات اله آباد 
بخش 5 رخ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای محمدحسین 
تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  بموجب  لذا  است.  گردیده  محرز  محمد  فرزند  بروژ 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه 
این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار 
در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در 
مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
اول  نوبت  انتشار  تاریخ   . نیست  دادگاه  به  متضرر  مراجعه  از  مانع  مالکیت  سند 

1۴00/0۶/0۶ تاریخ انتشار نوبت دوم 1۴00/0۶/۲1   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/1۰اصلاحیه
پیرو آگهی شماره 511/15 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی  رای شماره 1۴00۶030۶00500۲۴33 مساحت 

مورد تقاضا مقدار ۷1۴۲5/8 متر مربع صحیح می باشد.
علی امینی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک نیشابور 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴00۶030۶0۲1000۷8۶ 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
کندر  از  صادره   08۹0011۶۷۲ شناسنامه  شماره  به  محمد  فرزند  محمودی  سمانه 
درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۷۷/۴3 متر مربع قسمتی ازپلاک ۲1۴ فرعی 
از 8 اصلی واقع درخراسان رضوی بخش ۴ حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک 
رسمی آقای محمد یاوری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد./ ن. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۶/۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۶/۲1

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 13۹۴۶030۶0۲1000580 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
محمد عطایی فرزند غلامرضا به شماره شناسنامه 11۲ صادره از بردسکن درششدانگ 
یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۹۹15 متر مربع قسمتی ازپلاک۲۲80  فرعی از 
۴ اصلی واقع درخراسان رضوی بخش ۴  حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک 
رسمی آقای غلامرضا عطائی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد./ ن. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۶/۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۶/۲1

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
511/۶اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

ثبتی  تعیین تکلیف وضعیت  قانون  نامه  آئین  آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 
و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 1۴00۶030۶01۲001۷۴۲ 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
بلامعارض  مالکانه  تصرفات  کاشمر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
متقاضی آقای حسن صادق نژاد سنجدکی فرزند عباسعلی بشماره شناسنامه ۴۴0 صادر 
ه از سبزوار در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 11۷ متر مربع از پلاک ۲55۴ 
بلوار کمال 3۲  از 30۲۷  اصلی واقع در بخش یک حومه کاشمر  به آدرس   فرعی 
پلاک ۲5 خریداری از مالک رسمی  آقایان   هادی و احمد دانشمندی دو نفر از ورثه 
مراتب در دو  به منظور اطلاع عموم  .لذا  است  دانشمندی محرز گردیده  غلامحسین 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد . تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۶/۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۶/۲1 

احمد جهانگیر- قائم مقام رئیس واحد ثبتی شهرستان کاشمر

511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی .نظر به دستور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 وبرابر رای 
یک  ماده  موضوع  اول  هیات   1۴00/۶/13 مورخ  شماره1۴00۶030۶0۲0000138 
قانون مذکور مستقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم زهرا طلائی به شناسنامه شماره ۷۷۴ کد ملی 003۹8۶1333  صادره  
تهران  فرزند  محمد حسن  درسه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب منزل مسکونی  
به مساحت  1۶0/85 مترمربع قسمتی از پلاک ثبتی  ۲۲۹ فرعی از دو اصلی  واقع 
 – مطهری  بلوار   – بجستان  آدرس  به  بجستان  ملک  ثبت  حوزه  گناباد   ۲ دربخش 
کوچه سعدی خریداری مع الواسطه از محل مالکیت  آقای ابوالقاسم کبیری بجستانی 
محرز گردیده است . لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در نوبت به 
فاصله 15 روز از طریق این روزنامه ومحلی /کثیرالانتشار در شهرهاودر روستاهارای 
هیات الصاق تا درصورتیکه اشخاص ذینفع به ارای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و درروستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم ورسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
اداره ثبت محل تحویل دهد که دراین صورت  به  نماید و گواهی تقدیم دادخواست 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در مهلت 
ارائه  محل  عمومی  دادگاه  به  دادخواست  گواهی   ، معترض  یا  نگردد  واصل  قانونی 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 
انتشار  انتشار نوبت اول: 1۴00/۶/۲1. تاریخ  . تاریخ  مراجعه متضرر به دادگاه نیست 

نوبت دوم: 1۴00/۷/۶
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان

511/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی .نظر به دستور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 وبرابر رای 
یک  ماده  موضوع  اول  هیات   1۴00/۶/13 مورخ   1۴00۶030۶0۲000013۷ شماره 
قانون مذکور مستقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی  آقای غلامرضا محمدی به شناسنامه شماره ۲۴5 کد ملی 08588۷38۲۶ 
یکباب منزل  از ششدانگ  فرزند غلامحسین  در سه دانگ مشاع  صادره  فردوس  
مسکونی به مساحت  1۶0/85 مترمربع قسمتی از پلاک ثبتی ۲۲۹ فرعی از دو اصلی  
واقع دربخش ۲ گناباد حوزه ثبت ملک بجستان به  آدرس: بجستان – بلوار مطهری- 
کوچه سعدی خریداری مع الواسطه از محل مالکیت  آقای ابوالقاسم کبیری بجستانی 
محرز گردیده است . لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در نوبت به 
فاصله 15 روز از طریق این روزنامه ومحلی /کثیرالانتشار در شهرهاودر روستاهارای 
هیات الصاق تا درصورتیکه اشخاص ذینفع به ارای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و درروستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم ورسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
اداره ثبت محل تحویل دهد که دراین صورت  به  نماید و گواهی تقدیم دادخواست 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در مهلت 
ارائه  محل  عمومی  دادگاه  به  دادخواست  گواهی   ، معترض  یا  نگردد  واصل  قانونی 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 
انتشار  انتشار نوبت اول: 1۴00/۶/۲1. تاریخ  . تاریخ  مراجعه متضرر به دادگاه نیست 

نوبت دوم: 1۴00/۷/۶
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان

511/3اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زبرخان
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظربه دستورمواد 1و3موضوع 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
تصرفات  زبرخان  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مصوب13۹0/۹/۲0مستقر 
اصغر   علی  فرزند  باغیشنی  جواد  محمد  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه 
از قدمگاه ششدانگ  یک قطعه  به شماره شناسنامه 10501۲۲0۹۷ صادره 
باغ پسته در قسمتی از پلاک های شماره ۷3۴ فرعی از 113  اصلی واقع  
به  آباد بخش 3 زبرخان  اراضی محمد  باغشن و 15۲ اصلی  در  اراضی  در 
احمد  ومیرزا  چنارانی  عبدالخالق  مالکیت  از محل  مترمربع  مساحت 8۹۴۴0 
علی دستمالچی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده3قانون تعیین تکلیف 
نامه  وماده13آیین  سندرسمی  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت 
محلی/ روزنامه  ازطریق  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  آگهی  این  مربوطه 

صورتی  در  تا  الصاق  هیات  رای  ودرروستاها  درشهرهامنتشر  کثیرالانتشار 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که 
به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می 
تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  رسید، ظرف  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. ودراین صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است وبدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد. وصدورسند مالکیت مانع ازمراجعه متضرر به دادگاه نخواهدبرابر 
ماده13آیین نامه مذکور پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود مراتب را 
در اولین آگهی نوبتی وتحدید حدود بصورت همزمان باطلاع عموم می رساند 
آگهی  واحدثبتی  تحدیدحدود  سابقه  وفاقد  ثبت  درجریان  املاک  به  ونسبت 
تحدید حدود را بصورت اختصاصی منتشر می نماید. تاریخ انتشار نوبت اول: 

1۴00/۶/۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۶/۲1
سید حسن پورموسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک زبرخان
511/۴اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

511/۷اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
1۴00۶030۶01۲001۶5۲ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
طاهریان  طیبه  خانم   متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  کاشمر  ملک 
فرزند حسین بشماره شناسنامه۷۷۶۹ صادر ه از کاشمر در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت ۷۷/50 متر مربع از پلاک 1 فرعی از 1۴۲۶  اصلی واقع 
در بخش یک شهر کاشمر به آدرس خیابان سلطانیه ۷/۲ پلاک 5 خریداری 
از مالک رسمی  محمد ، علی اکبر و زهرا شهرت همگی غیور مقدم محرز 
گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
اعتراض طبق  انقضای مدت مذکور و عدم وصول  .بدیهی است در صورت 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۶/۶. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۶/۲1 
احمد جهانگیر- قائم مقام رئیس واحد ثبتی شهرستان کاشمر
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خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدير مسئول :

حسین رفیعی

موارد خودکشی در ایران بیش از ۵ هزار تن در سال است
دکتر تهمینه شاوردی، عضو هیات مدیره انجمن ایرانی مطالعات زنان با 
بیان اینکه بر اساس آمار جهانی در سال ۲01۹ میزان خودکشی مردان 
۲.3 برابر بیشتر از زنان بوده است، گفت: طبق خلاصه سالنامه پزشکی 
قانونی، در ســال ۹8، 51۴3 تن  خودکشی کامل داشته اند که از این 

تعداد 3۶۲۶ تن از آنها مرد و 151۷ تن از آنها زن بوده اند.

گاندو صدای اعتراض کیهان را هم درآورد: سناریو ندارد؛ قصه 
اش ضعیف و پر است از نصیحت و پرحرفی

کیهان نوشت: »گاندو ۲« )به ویژه ادامه اش که پس از انتخابات روی 
آنتــن رفت( از چندین ضعف هایی رنج می برد، نقایصی که اصلی ترین 
عاملش از متن و ســناریو نشــات می گیرد. اما از مســتقیم گویی در 
رویکرد های سیاســی که بگذریم، به نظرم این وجه کار نقص نیست 
بلکه به ســبک و سیاق کار برمی گردد، ولی از پرحرفی و کمبود حادثه 
نمی توان گذشــت، خصوصا فقدان تعلیق که معمولا اسُ و اســاس 
کار های پلیســی جاسوسی را تشکیل می دهد. به عبارتی پاشنه آشیل 
کار های جاسوســی، حادثه و تعلیق اســت. معمولا در این دست آثار، 
عطف ها با حادثه جلو می رود و تنش ها از ایجاد تعلیق شکل می گیرند. 
اما کارگردان ترجیــح داده تا عطف هایش را با نصیحت و توضیحات 
شــفاهی که بعضا بدیهیات را بازگو می کند، درهم آمیزد. کم توجهی 
نویسنده به داستانک تراشی برای تیم اصلی امنیتی ها نیز باعث شده تا 

مخاطب نتواند با آن ها همراهی کند.

وزیر ارتباطات: به دنبال »حفظ استقلال کشور« در فضای 
مجازی هستیم

زارع پور با طرح این سوال که چه کنیم به این مرحله برسیم، گفت: به 
اعتقاد من زمان شناسی و تکلیف مداری دو عنصری است که می تواند 
عاقبت ما را ختم به خیــر کند؛ اینکه در هر برهه ای بدانیم تکلیف ما 
چیست و به آن تکلیف عمل کنیم. زمانی در هشت سال دفاع مقدس 
عرصه جهاد و شــهادت تکلیف ما بود و اجازه ندادیم در آن دوره یک 
وجب از خاک سرزمینمان به دست بیگانگان بیفتد و توانستیم استقلال 
کشــورمان را حفظ کنیم و در دوره ای دیگر تکلیفان حضور در میدان 
سازندگی بود و روز دیگر در عرصه های علمی. وی با بیان اینکه امروز 
جبهه جدید در فضای مجازی است، گفت: حفظ استقلال کشور در این 
فضای مهم و راهبردی تکلیف و وظیفه ای است که بر دوش تک تک 
اعضــای وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و همه جوانان نخبه این 
کشــور قرار دارد تا بتوانیم در این برهــه از زمان از فرهنگ، امنیت و 
اقتصادمــان در این فضا حفاظت کنیم و بلکــه بتوانیم از ابزار فضای 
مجازی برای نشــر فرهنگی که همین شهدا برای آن جانشان را کف 

دستشان گذاشتند، یعنی فرهنگ ایثار و شهادت استفاده کنیم.
 یک نماینده: مشکلی برای واردات فایزر تولید شده 

در آلمان نیست
نماینده چابهار در مجلس یازدهم، گفت: خط قرمز ما همان دو کشور 

)آمریــکا و انگلیس( هســتند اما اگر فایزر را آلمــان تولید کند، هیچ 
مســاله ای برای واردات نداریم. معین الدین سعیدی نماینده چابهار در 
مجلس شورای اسلامی درخصوص »سرعت گرفتن واردات واکسن و 
اعلام اینکه ۴0 میلیون دوز واکسن وارد کشور خواهد شد، آیا در کنار 
سینوفارم و آسترازنکا، واکسن فایزر هم در این سبد وارداتی جای دارد 
یا خیر؟«، گفت: مطلع هستید که اکنون حضرت آقا فرمودند که واردات 
واکسن کرونا باید اولویت اول باشد؛ در نتیجه واکسن فارغ از اینکه از 
کجا باشد، باید وارد شود. البته خط قرمز ما همان دو کشور هستند اما 

اگر فایزر را آلمان تولید کند، ما هیچ مساله ای برای واردات نداریم.

عبدالله خبر بازداشت خود توسط طالبان را تکذیب کرد
»عبدالله عبدالله« رئیس شورای عالی مصالحه ملی افغانستان در دولت 
اشرف غنی، اخبار پیرامون بازداشت خود توسط طالبان را رد کرد. پیش 
از این »ناوین کاپور« خبرنگار هندی، خبر بازداشــت و منتقل شــدن 
عبدالله عبداله به  دســت طالبان را توئیت کرده بود. عبدالله در توییتر 
خود نوشت به این خبر واکنش نشان داد و ضمن تکذیب آن از خبرنگار 
هندی خواست حرفه ای عمل کرده و خبر را پیش از انتشار بررسی کند.

کوثري: اصلاح طلبان نه مرد جنگند نه دلشان براي کسي 
مي سوزد

نماینده مردم تهران در مجلس گفت:  اگر اصلاح طلبان دلشــان براي 
مردم افغانستان مي ســوزد به این کشور سفر کنند و در میدان جنگ 
حاضر شوند و به کســي هم کاري نداشته باشند که البته باید بگویم 
آنها نه مرد جنگ هستند و نه مردم سختي کشیدن و نه اینکه دلشان 
براي کسي مي سوزد.اسماعیل کوثري نماینده مردم تهران در مجلس 
شــوراي اسلامي در گفت وگو با فارس، با اشاره به اظهارنظرهاي اخیر 
اصلاح طلبان در مورد ورود ایران به موضوع افغانستان گفت: این گروه 
یک تفکر وابســته به آمریکا و غرب و به طور کل بیگانگان را دارند و 
منافع آنها را دنبال مي کنند و به دنبال تامین آن هستند.وي افزود: این 
گروه نه به مردم فکر مي کنند، نه به فکر ملت خودشان هستند و تنها 
چیزي که برایشان در اظهارنظرها و موضع گیري ها مهم است مخالفت 
با تصمیمات نظام است و از طرف دیگر، به دنبال تامین منافع بیگانگان 
هســتند.نماینده مردم تهران در مجلس شوراي اسلامي اظهار داشت: 
نظام جمهوري اسلامي نسبت به این افراد لطف دارد و آزادشان گذاشته 
و آنهــا هم اظهارنظرهاي خود را دارند و زماني هم که به آنها تذکري 
داده مي شود مي گویند نمي گذارند ما حرف بزنیم و اعلام نظر کنیم و 
این در حالي است که نظرات آنها جز ضرر براي ملت چیز دیگري ندارد.

کنایه سنگین مطهري به مقامات ایران درباره طالبان
فرزند شهید مطهري و نماینده سابق مجلس با کنایه به صحبت هاي 
مقامــات دولت و توصیه به آنها براي تشــکیل دولت فراگیر با کنایه 
نوشت: داستان توصیه مقامات ما به طالبان براي تشکیل دولت فراگیر 
از طنزهاي روزگار اســت. طالبان مي گویند ما انتخابات آزاد و دولت 

فراگیر شــما را دیدیم، در واقــع راه خودتان را مي رویم!علي مطهري 
با کنایه به صحبت هاي مقامات دولت و توصیه به آنها براي تشکیل 
دولت فراگیر با کنایه نوشت: داستان توصیه مقامات ما به طالبان براي 
تشــکیل دولت فراگیر از طنزهاي روزگار است. طالبان مي گویند ما 
انتخابات آزاد و دولت فراگیر شــما را دیدیــم، در واقع راه خودتان را 
مي رویم، ما با صداقت و شــما با ظاهر ســازي رطب خورده کي منع 

رطب کند؟!

توییت فضائلي درباره روند واکسیناسیون در کشور
فضائلي از مســئولان رســمي خواســت تــا علت ســرعت گرفتن 
واکسیناســیون در هفته هاي اخیر را براي مردم توضیح دهند.مهدي 
فضائلي در توییتر نوشــت:عده محدودي اجمالا« در جریانند اما خوب 
است یک مقام رســمي علت افزایش قابل توجه واردات واکسن و به 
تبع آن سرعت گرفتن واکسیناسیون طي هفته هاي اخیر را براي مردم 

توضیح دهد.

توصیه فلاحت پیشه به رئیسي درباره سفرهاي استاني
حشــمت الله فلاحت پیشه، نماینده مجلس دهم، در حساب شخصي 
خود در توییتر نوشت: ســفرهاي استاني رییس جمهور اقدامي ارزنده 
است.براي پرهیز از سرنوشت سفرهاي استاني کم نتیجه گذشته،ایشان 
باید ابتدا مشــکلات اساسي مملکت همچون افت ارزش پول ملي،بن 
بست هاي سیاست خارجي و بازگشت پول هاي بلوکه شده را حل کند.

توضیح عبدالکریمي درباره ماجرای اخراج
 بیژن عبدالکریمي، استاد دانشگاه گفت: اینکه گفته اند عبدالکریمي به 
خاطر زدن حرفهاي خارج از حیطه درس در کلاس، از دانشگاه اخراج 
شد، دروغ محض است. امروز نیروهایي در پشت پشتوانه هاي انقلاب 
جمع شده اند که به راحتي دروغ مي گویند و این خیلي زشت است. اصلا 
فکر کنید عبدالکریمي یک اپوزیسیون است و چهل سال است تلاش 
مي کند به جمهوري اسلامي ضربه بزند، فکر مي کنید در همه این سالها 
توانسته بودم به اندازه اینکه این اخراج و موجي که در جامعه ایجاد کرد 
و اخباري که ســر آنتن رفت و مصادره اي که برخي از رسانه هاي زرد 

کردند، به نظام جمهوري اسلامي ایران ضربه بزنم؟

توییت اولیانوف در مورد احتمال طرح یک قطعنامه علیه ایران
نماینده روسیه در سازمان هاي بین المللي توییتي در مورد برجام منتشر 
کرد.میخائیل اولیانوف در توییتي نوشــت: »رسانه ها از احتمال مطرح 
شدن یک قطعنامه علیه ایران توسط تروئیکاي اروپایي و ایالات متحده 
در شوراي حکام آژانس بین المللي انرژي اتمي خبر مي دهند. ما شدیدا 

به دوستان غربي خود مي گوییم از چنین اقدامي که مي تواند مانعي براي 
مذاکرات احیاي برجام باشد، خودداري و بر دیپلماسي تمرکز کنند.«

اطلاعیه دفتر احمدي نژاد درباره انتصابات مدیران اجرایي
رییس دفتر رییس دولت هاي نهم و دهم به نشر اخباري در خصوص 
دخالت محمود احمدي نژاد در انتصابات مدیران اجرایي واکنش نشان 
داد.عبدالرضا شیخ الاسلامي، رییس دفتر رییس دولت هاي نهم و دهم 
با انتشار اطلاعیه اي درباره انتصابات مدیران اجرایي نوشت: به گزارش 
دیده بان ایران، با توجه به نشــر اخباري مبني بر دخالت دکتر احمدي 
نــژاد در انتصابات مدیران اجرایي و یا معرفــي برخي افراد براي این 
مناصب و در پي آن پرسش هاي جمعي از مردم عزیز در این رابطه، به 
اطلاع عموم مي رساند که این موضوعات به هیچ وجه صحت ندارد. 
تصریح و تاکید مي نماید که خــادم ملت ایران هیچ گونه دخالتي در 
انتخاب و انتصاب وزرا و مدیران و دیگر امور اجرایي نداشــته و طبق 
مشي و مرام همیشگي خود از هرگونه سفارش به مقامات ذیربط براي 
نصب و یا عزل افراد به طور جدي اعراض داشته و دارند.از خداوند منان 
ســلامت و عزت ملت ایران و توفیق همگان را در خدمت به کشور و 

مردم عزیز مسالت دارد.

اطلاعیه بسیار مهم قابل توجه کلیه فعالان بازار سرمایه
مریم شاه حسینی مدیر ناشــران شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق 
بهادار و تســویه وجوه )سمات( عنوان کرده است که بر اساس مصوبه 
هیات مدیره ســازمان بورس و اوراق بهادار، ســهامداران حقیقی بازار 
ســرمایه باید در سامانه سجام ثبت نام و احراز هویت سجام خود را به 
طور کامل انجام دهند.وی در همین راستا عنوان کرد که شرکت سپرده 
گذاری مرکزی هم یک فهرست از برخی مشتریان حقیقی کارگزاران 
را برای آن ها ارسال کرده تا آن ها هم بتوانند اطلاع رسانی های لازم را 

در این خصوص انجام دهند.
طبق این دستور سهامداران فعال حقیقی بازار سرمایه به سه گروه سنی 
تقسیم می شوند که برای هرکدام یک بازه زمانی را در نظر گرفته شده 
است که باید با توجه به شرایط سنی خود هرچه سریع تر اقدام به ثبت 
نام کنند. شرکت ســپرده گذاری مرکزی کلیه اشخاص فعال در بازار 
سرمایه گروهای سنی را به شکل زیر دسته بندی کرده است که باید 

هرچه سریع تر نسبت به احراز هویت خود اقدام کنند.
    در این دســته بندی گروه اول سهامداران 18 تا ۶5 سال قرار دارند 
که می توانند تا روز ۲0 شــهریور همین امسال ثبت نام خود را تکمیل 

کرده و مزیت های عضو شدن در آن استفاده کنند.
    در گروه دوم سهامداران بالای ۶5 سال قرار می گیرند که می توانند 

برای ثبت نام خود تا روز 30 شهریور همین امسال اقدام کنند.

    اما گروه آخر سهامدارنی هستند که کمتر از 18 سال سن دارند. این 
افراد می توانند تا 10 مهر همین امسال ثبت نام خود را تکمیل کنند.

گفتنی اســت که سهامداران محترم باید در مدت تعیین شده اقدام به 
تکمیل ثبت نام کننــد و همه مراحل احراز هویت خود را انجام دهند. 
در صورت انجام نگرفتن احراز هویت کد معاملاتی ســهامدار مسدود 

می شود و دیگر نمی توانند خرید و فروش را انجام دهند.

با توجه به این که همچنان تعداد زیادی از شــرکت های کارگزاری در 
سامانه سجام احراز هویت نشده اند شاه حسینی افزود: این شرکت ها هم 

باید هر چه سریع تر اقدام به ثبت نام و احراز هویت خود کنند.
نحوه ورود به بازار سرمایه یا بورس

با توجه به رشــد بورس ورود به این بخش طی ســال های اخیر رشد 
چشمگیری داشته است. اما ورد به این بخش نیاز به یک پیش زمینه 
است که باید مراحل آن را یک به یک طی کنید. از همین رو باید نحوه 

ثبت نام را به شکل صحیحی آموزش ببینید.
ساخت حساب کاربری

یکی از کارهایی که باید در ابتدا انجام دهید ساخت حساب کاربری در 
اپلیکیشن تاپ است. اپلیکیشن تاپ همه امور مرتبط به ثبت نام و احراز 
هویت را می تواند برای شما انجام دهد. با نصب این اپلیکشن می توانید 

به سادگی یک حساب کاربری بسازید.
دریافت کد 10 رقمی از سامانه سجام

بعد از ساخت حساب کاربری می توانید از طریق همان اپلیکیشن تاپ 
برای دریافــت کد 10 رقمی اقدام کنید. ایــن مرحله یکی از مراحل 

اساسی است و باید آن را انجام دهید.
احراز هویت

بــرای خرید و فــرش در بورس باید احزار هویت شــوید. در غیر این 
صورت کد بورســی به شما تعلق نخواهد گرفت از همین رو باید این 
بخش را هم انجام دهید. لازم به ذکر است افرادی هم که از قبل کد 
بورســی دارند باید این مرحله را انجام دهنــد. در غیر این صورت کد 
بورسی آن ها غیر فعال خواهد شد.اطلاعیه بسیار مهم قابل توجه کلیه 

فعالان بازار سرمایه
ثبت نام و احراز هویت در سامانه سجام با استفاده از اپلیکیشن تاپ

در صورتی که از قبل ثبت نام کردید و همچنان کد بورسی را نگرفته اید 
خوب است بدانید که اپلیکیشن تاپ برای همه سهامداران محترم در 
گروه های سنی مختلف شرکت بورس و اوراق بهادار شرایط را فراهم 
کرده اســت تا بتوانند همه امور احراز هویت و ثبت نام را به ساده ترین 
شکل ممکن انجام دهند. کافی است که اپلیکیشن تاپ را روی گوشی 
خود نصب کنید و وارد آن شوید تا همه راهنمایی های لازم برای ثبت 
منبع تابناک نام را در آن مشاهده کنید.  

اطلاعيه دفتر احمدي نژاد درباره انتصابات مديران اجرايي/ توييت فضائلي درباره روند واکسيناسيون در کشور/ کوثري: 
اصلاح طلبان نه مرد جنگند نه دلشان براي کسي مي سوزد


